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PROCES-VERBAL nr. 07 

al ședinței ordinare a Consiliului raional Hîncești 

mun.Hîncești 

din  17 decembrie 2024   

Total membri ai Consiliului           33 

Prezenți              32 

Absenți               1 

Absenți: Moraru Ion  

Absenți motivați: 0 

La ședință au participat: 

• dl Iurie LEVINSCHI, Președintele raionului; 

• dl Dimitri VARTIC, Vicepreședintele raionului Hîncești; 

• Dna Aliona GRIGORAȘ, Vicepreședintele raionului Hîncești; 

• șefi ai serviciilor subordonate Consiliului; 

• primari al localităților din raionul Hîncești  

 

 LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: 

 Doamnelor şi Domnilor consilieri! Onorată asistență! 

Doamnelor şi Domnilor consilieri! Onorată asistenţă! 

 În temeiul art. 45.  alin. (2) din Legea privind administrația publică locală am 

am emis dispoziția nr.206-d din 06 decembrie 2024 cu privire la convocarea ședinței 

ordinare a Consiliului raional. 
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 Conform art.19 alin. (2) din Legea menţionată, şedinţa consiliului local este 

deliberativă dacă la ea sunt prezenţi majoritatea consilierilor aleşi. 

 Din 33 de consilieri aleşi, la şedinţa de astăzi sunt prezenţi __31_. 

 Ce propuneri sunt referitor la începerea lucrărilor şedinţei? 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului:  

 

 Cine este pentru această propunere vă rog să votaţi. 

     Pro __31___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Unanim PRO. Şedinţa se consideră 

deschisă. 

Pentru onorarea drapelului Republicii Moldova vă rog să vă ridicaţi. 

 Vă mulţumesc, rog să luaţi loc. 

 La şedinţa de astăzi asistă: 

- şefi ai serviciilor descentralizate şi desconcentrate,  

- reprezentați din cadrul autorităților publice locale de nivelul unu, 

- reprezentanți ai mass-media și alte persoane interesate 

 

        Potrivit art. 16 alin. (7) al Legii privind administraţia publică locală consiliul 

alege prin vot deschis, cu votul majorităţii consilierilor prezenţi, pentru durata unei 

şedinţe, un preşedinte care o prezidează.  



Vă reamintesc, că la Vă reamintesc, că la şedinţa din 22 noiembrie 2024, Dl 

LOGHIN Anatolie a fost desemnat să semneze procesul-verbal şi deciziile în cazul 

în care Preşedintele şedinţei va fi în imposibilitate de a le semna.  

          

Cine este pentru această propunere vă rog să votaţi. 

     Pro __30___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____1_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __1_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: S-a abținut unul. Potrivit articolului 

menţionat mai sus (art.16) preşedintele şedinţei este asistat de secretarul consiliului.  

 

Rog președintele să preia conducerea ședinței consiliului, asistat de secretarul   

consiliului raional. 

COLȚA Vasile, consilier raional: Dl președinte, eu  am o propunere. Noi la ședința 

de data trecută am vorbit ca vicepreședinții să stea alături cu șefii de direcții, inclusiv 

și președintele. Vă spun și de ce, așa este în toată lumea. Ieri în comisiile de 

specialitate. Nicăieri nu este practicat, vine președintele și vine și vicepreședintele. 

Consilierii nu pot să activeze singuri, noi trebuie să dezbatem toate întrebările fără 

conducerea raionului. Noi trebuie să le propunem lor cum să lucreze, nu ei nouă. 

Rog, până s-a începe lucrările, să rămâie doar președintele ședinței, dl Loghin  și dna 

secretară, ceilalți dacă o să avem întrebări o să vă dăm. Noi cerem o pauză de 15 

min. ca voi să vă gândiți , începem lucrările sau nu începem lucrările. 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Dl Colța, toate proiectele de decizie 

sunt inițiate de către președinte, toate sunt semnate de mine. În cazul dat pot să apară 



întrebări și la președinte, chiar și în comisie, eu dacă vin, eu răspund la întrebări. Eu 

nu vin ca cumva să influențezi pe cineva. Decizia îi aparține fiecărui consilier. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței:  Stimați consilieri, încă nu s-a început 

ședința, da-ți să mă salut cu Dumneavoastră. Vă zic la toți bună ziua. Ce ține de 

întrebarea respectivă care a ridicat-o consilierul Colța, cred că secretara poate să 

lămurească ce e corect și ce nu e corect, dar din punct de vedere lucrativ eu sunt 

pentru aceea că președintele trebuie să asiste, să intervină și să lămurească toate 

întrebările. 

GAJIU Vasile, consilier raional: Dl președinte poate să stea undeva într-o parte. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței:  Asta e părerea Dvs. 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Bună ziua, 

stimați consilieri, aceasta este și problema, pentru legea nu prevede nimic. Nu este 

prevăzut un mecanism de desfășurare, noi nu vorbim acum de Președintele 

Parlamentului, Parlamentul este o instituție aparte care este reglementată de Legea 

privind Parlamentul și regulamentul de activitate a Parlamentului. Ceea ce privește 

administrația publică locală Legea 436 nu prevede, noi atunci când vorbim de a 

asigura careva acțiuni de protocol noi avem doar un manual al unui academician la 

care noi facem trimitere de fiecare dată. Dar și legislația, cadul legal privind 

activitatea consiliilor locale nu prevede modalitatea de desfășurare... Părerea mea 

este că odată ce toate proiectele care au fost propuse pentru ședința dată au fost 

inițiate de dl Președinte, sunt niște proiecte de decizii tehnice care asigură activitatea 

și organizarea activității Consiliului raional. 

BOBROV Valeriu, consilier raional: Eu am zis și data trecută. Dl președinte da-ți 

să începem ședința.  

GAJIU Vasile, consilier raional: Eu am o propunere. Dl președinte, Dvs. ca 

președinte al raionului sunteți ca executor al deciziilor, dar hotărăște consiliul. Dvs. 

ați venit la comisia buget deja cu bugetul împărțit. Și a doua întrebare este eu propun, 

dna secretară notați, ca la următoarea ședință a consiliului Președintele raionului cu 

toți vicepreședinții și șefa de la policlinică să-și deie darea de seamă, pe 5 ani ca s-a 

terminat mandatul și vicepreședinții pe un an de zile sau cât activează. Asta trebuie 

să facem o ședință lărgită, sau doi trei oameni să facă o comisie și să verifice 

activitatea Consiliului raional. Pentru următoarea ședință a consiliului raional, noi 

propunem ca dl președinte și viceprședinții să-și deie darea de seamă pe perioada de 

activitate.  

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Dna Elena, deja dacă a dat răspuns. Dna 

Elena, dl jurist, funcția de director  de școală și consilier permite activitatea în 

consiliu? 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Dl Ududovici, 

m-ați întrebat personal, eu v-am zis că competența aparține Autorității Naționale de 



Integritate. Dvs în calitate de consilier, aveți tot dreptul să vă adresați și să solicitați 

opinia Autorității Naționale de Integritate. 

PASCAL Sergiu, specialist principal (jurist), Aparatul Președintelui: Aparatul 

Președintelui nu are așa competență.  

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Dl jurist și dna secretară, faceți interpelare, 

o înregistrați și când va fi să răspunsul să auzim răspunsul dat. 

GAJIU Vasile, consilier raional: Dna secretară, Dvs. sunteți secretara Consiliului, 

deaceea vă rog faceți interpelarea dată. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dlor consilieri, dați să începem ședința 

și după asta vedem. Este necesar să alegem secretariatul ședinței care va fi 

responsabil de numărarea voturilor în ședință. Propun ca secretariatul să fie ales din 

trei persoane.  

COLȚA Vasile, consilier raional: Dl președinte, eu  am avut  o propunere. 

Președintele poate să rămâie, dar vicepreședinții să așeze în altă parte. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Cine este pentru secretariatul din trei 

persoane? 

Cine este pentru această propunere, vă rog să votați? 

 

     Pro __31___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

   

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __1_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

 

MORARU Vasile, consilier raional: Dl președinte, eu propun pe dna Elena 

Lambos. 



TAȘCĂ Nicolae, consilier raional: Tatiana Barcari. 

BARCARI Tatiana, consilier raional: Gherela Galina. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Cine este pentru aceste candidaturi, Vă 

rog votați. 

 

  Cine este pentru această propunere, vă rog să votați? 

 

     Pro __31___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __1_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim. Stimaţi consilieri, pentru 

desfăşurarea şedinţei trebuie să aprobăm un regulament. Pentru raportori, 

coraportori propun până la 7 minute; pentru întrebări şi propuneri până la 3 min. 

Sunt alte propuneri?  

 

Cine este pentru acest regulament, vă rog să votați? 

 

     Pro __31___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 



PDCM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __1_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim. Stimaţi consilieri, fiecare din 

Dvs. aveți proiectul ORDINII DE ZI pe care îl aveţi în faţă. Dacă sunt propuneri la 

ordinea de zi? 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Eu am o propunere la ordinea de zi.  

Noi două ședințe în urmă, noi am inițiat un proiect de decizie și a obținut avizele 

prin toate comisiile și atunci a fost scos din ordinea de zi pentru că nu era claritate, 

asta demersul din partea primăriei, au fost mai multe demersuri legate de repartizarea 

loturilor de casă. Și trebuia un drum de acces la aceste loturi. Eu vreau să propun să-

l introducem în ordinea de zi. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: A trecut prin comisii? 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: A trecut prin comisiile precedente. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Mai sunt propuneri? A fost propunerea 

de a introduce în ordinea de zi un proiect de decizie. 

COLȚA Vasile, consilier raional: Eu am avut o propunere și o mențin, nu poate să 

stea în prezidium vicepreședinții...  

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl Colța, noi v-am auzit. Da-ți voie să 

lucrăm. 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Noi o să organizăm pentru 

vicepreședinți o altă masă. Data viitoare vă promit că facem. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl Colța, a fost o propunere. Stimați 

consilieri, la ordinea de zi a fost propus de a introduce în ordinea de zi un proiect de 

decizie care a trecut avizele comisiilor data trecută. Cine este pentru a fi introdus în 

ordinea de zi  

Cine este pentru această propunere, vă rog să votați? 

     Pro __30___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____1_____. 

 



Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __1_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

 

COLȚA Vasile, consilier raional: Da-ți să examinăm proiectul lui Tașcă, nr.25 

după primele întrebări. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl Colța, eu v-am auzit. Deci proiectul 

de decizie va fi cu nr.30. A mai apărut o propunere de la dl Colța, că proiectul cu 

nr.25.  Programul de întreținere și reparație a drumurilor publice pentru anul 2025 

să fie după buget. Da-ți voie să examinăm propunerea respectivă și mergem mai 

departe. 

GAJIU Vasile, consilier raional: Eu nu văd modificările făcute de comisia buget 

și finanțe? 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl Vasile, răspund la întrebarea 

respectivă, o să fie modificările la raportor. 

GAJIU Vasile, consilier raional: La proiectul 25, comisia buget și finanțe a ieșit 

cu modificări... 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: În plen o să fie votate, modificate. 

Gălăjie în sală.... 

 LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: A doua propunere a fost a dlui Colța? 

Ca proiectul de decizie nr.25 să fie după aprobarea bugetului sub nr.6.  

Cine este pentru această propunere, vă rog să votați? 

     Pro __13___, împotrivă ____18_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 



Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _0_ voturi , împotrivă ___16__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _0_ voturi , împotrivă ___3__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

COLȚA Vasile, consilier raional: Nu a trecut. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Propunerea nu a trecut. 

 

ORDINEA DE ZI PROPUSĂ: 

 

1. Cu privire la aprobarea raportului privind executarea bugetului raional 

pe 9 luni ale anului 2024 

                   Raportor: Galina ERHAN, șef Direcția Generală Finanțe   
 

2. Cu privire la corelarea bugetului raional aprobat pentru anul 2024 cu Legea 

bugetului de stat pentru anul 2024  

Raportor: Galina ERHAN, șef Direcția Generală Finanțe   

 

3. Cu privire la efectuarea unor modificări şi completări în bugetul raional pentru 

anul 2024  

    Raportor:  Galina ERHAN, Șef Direcția Generală Finanțe 

4. Cu privire la aprobarea bugetului raional Hîncești pentru anul 2025 în  

prima lectură 

Raportor: Galina ERHAN, Șef Direcția Generală Finanțe 

 

5. Cu privire la aprobarea bugetului raional Hîncești pentru anul 2025 în  a 

doua lectură 

Raportor:  Galina ERHAN, Șef Direcția Generală Finanțe 

 

6. Cu privire la transmiterea cu titlu gratuit, a mijloacelor de transport 

școlar 



    Raportor: Valentina TONU, Șefa-interimară a  Direcției Învățământ                      

Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul Președintelui 

 

7. Cu privire la transmiterea unor bunuri materiale în administrarea 

Instituției  Publică Gimnaziul Mihai Viteazul din mun.Hîncești 

Raportor: Valentina TONU, Șefa-interimară a  Direcției Învățământ 

                 Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul 

Președintelui 

 

8. Cu privire la casarea unor bunuri uzate raportate la mijloace fixe aflate 

în folosinţa I.P. Gimnaziul Sergiu Andreev s.Cioara  

                Raportor: Viorica LEFTER, contabil, I.P. Gimnaziul Sergiu Andreev 

s.Cioara 

            Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul Președintelui 

 

9. Cu privire la normele specifice ale IMSP „Centrul de Sănătate Hîncești” 
         Raportor: Lilia TĂNASE, șefa IMSP „Centrul de sănătate  Hîncești” 

 

10 Cu privire la normele specifice ale IMSP „Centrul de Sănătate Lăpușna-

Pașcani ” 

Raportor: Ludmila ANDRONIC, șefa IMSP „Centrul de sănătate 

Lăpușna-Pașcani ” 

 

11. Cu privire la normele specifice ale IMSP „Centrul de Sănătate Bujor ” 

                  Raportor: Maria DAVID, șefa IMSP „Centrul de sănătate Bujor” 

12. Cu privire la autorizarea dării în locațiune a unor încăperi și spații de 

către IMSP Spitalul raional  Hîncești 

 Raportor:  Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul 

Președintelui  

 

13. Cu privire la autorizarea dării în comodat  a unor  spații de către IMSP 

Spitalul raional  Hîncești 

               Raportor:  Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul 

Președintelui  

14. Cu privire la autorizarea casării unor bunuri uzate, raportate la mijloace 

fixe aflate în gestiunea Aparatului Președintelui  

          Raportor: Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul 

Președintelui  

 

15. Cu privire la aprobarea programului concediilor de odihnă pentru anul 

2025 



Raportor: Dionis URSU, Șef Secția Administrație Publică, Probleme de 

Secretariat și Protocol 

 

16. Cu privire la desemnarea evaluatorului performanţelor profesionale 

Raportor:  Dionis URSU, Șef Secția Administrație Publică, Probleme de 

Secretariat și Protocol 

 

17. Cu privire la aprobarea listei beneficiarilor de locuințe sociale în 

locațiune 

Raportor: Dionis URSU, Șef Secția Administrație Publică, Probleme de 

Secretariat și Protocol 

 

18. Cu privire  la aprobarea Calendarului anual al activităților  cu caracter 

cultural, de oficiere, comemorative organizate de către Aparatul  

Președintelui, activităților din domeniul tineretului, culturii fizice și 

sportului 
Raportor: Dionis URSU, Șef Secția Administrație Publică, Probleme de 

Secretariat și Protocol 

                 Iraida POPA, specialist principal, Secția Administrație 

Publică, Probleme de Secretariat și Protocol 

 

19. Cu privire la aprobarea Planului de Acțiuni pentru anul 2025 privind 

implementarea Strategiei de dezvoltare socio-economică a raionului 

Hîncești 2021-2027 

               Raportor:   Iurie LEVINSCHI, Președintele raionului Hîncești 

                                 Ion BUNDUCHI, vicepreședinte al raionului Hîncești, 

                                 Aliona GRIGORAȘ, vicepreședinte al raionului Hîncești, 

                                Dumitru VARTIC, vicepreședinte al raionului Hîncești 

 

20. Cu privire la aprobarea proiectului „CROSS-BORDER 

COOPERATION AND GOOD PRACTICES” /„Cooperare și bune 

practici transfrontaliere”                                                         
      Raportor:   Iurie LEVINSCHI, Președintele raionului Hîncești 

       Elena NICHIFOR, Șefa  Direcției Economie și  Cooperare Transfrontalieră  

21. Cu privire la  acordarea premiului anual  

Raportor: Dionis URSU, Șef Secția Administrație Publică, Probleme de 

Secretariat și Protocol 

 



22. Cu privire la rezultatele anului agricol 2023 - 2024 și perspectivele 

pentru  anul agricol 2024 – 2025 

       Raportor:  Dumitru VARTIC, vicepreședinte al raionului Hîncești, 

Efim MORARU, șef-interimar Direcția Agricultură și Alimentație  

 

23. Cu privire la compensarea pagubei pricinuite de retragerea terenului 

pentru amplasarea echipamentului de control asupra funcționării 

gazoductului 

Raportor:  Victor RACHIU, Șef Serviciul Relații Funciare și Cadastru 

 

24. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului Raional nr. 06/08 din 

22.11.2024 „Cu privire la aprobarea materialelor de delimitarea 

terenului ocupat de drumul public de interes raional” 

Raportor:  Victor RACHIU, Șef Serviciul Relații Funciare și Cadastru 

 

25. Cu privire la aprobarea Programului de întreținere și reparație  

drumurilor publice pentru anul 2025 

              Raportor:  Adrian TAȘCĂ, Șef Secția Gospodărie Comunală și Drumuri 

 

26. Cu privire la defrișarea arborilor 

        Raportor:  Adrian TAȘCĂ, Șef Secția Gospodărie Comunală și Drumuri 

 

27. Cu privire la defrișarea arborilor 

        Raportor:  Adrian TAȘCĂ, Șef Secția Gospodărie Comunală și Drumuri 

 

28. Cu privire la Hotărârea Judecătoriei Hîncești, sediul Ialoveni din 22 

iunie 2023 

    Raportor: Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul 

Președintelui  

 

29. Cu privire la aprobarea Planului de activitate a Consiliului Raional 

Hînceşti pentru anul 2025 

    Raportor: Elena MORARU TOMA, Secretarul CR 

 

30. Cu privire la desemnarea unui consilier care va semna deciziile 

Consiliului în cazul în care Preşedintele ședinței va fi în imposibilitate de 

a le semna. 

                               Raportor: președintele ședinței 

Diverse. Interpelări. Întrebări. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Cine este pentru ordinea de zi, vă rog 

să votați? 



     Pro __18___, împotrivă ____5_____, s-au  abţinut ____8_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __4_ voturi 

PDCM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __3_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___3__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___1__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___1__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

 

ORDINEA DE ZI VOTATĂ: 

1. Cu privire la aprobarea raportului privind executarea bugetului raional 

pe 9 luni ale anului 2024 

                   Raportor: Galina ERHAN, șef Direcția Generală Finanțe   
 

2. Cu privire la corelarea bugetului raional aprobat pentru anul 2024 cu Legea 

bugetului de stat pentru anul 2024  

Raportor: Galina ERHAN, șef Direcția Generală Finanțe   

 

3. Cu privire la efectuarea unor modificări şi completări în bugetul raional pentru 

anul 2024  

    Raportor:  Galina ERHAN, Șef Direcția Generală Finanțe 

4. Cu privire la aprobarea bugetului raional Hîncești pentru anul 2025 în  

prima lectură 

Raportor: Galina ERHAN, Șef Direcția Generală Finanțe 

 

5. Cu privire la aprobarea bugetului raional Hîncești pentru anul 2025 în  a 

doua lectură 

Raportor:  Galina ERHAN, Șef Direcția Generală Finanțe 

 

6. Cu privire la transmiterea cu titlu gratuit, a mijloacelor de transport 

școlar 

    Raportor: Valentina TONU, Șefa-interimară a  Direcției Învățământ                      

Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul Președintelui 



 

7. Cu privire la transmiterea unor bunuri materiale în administrarea 

Instituției  Publică Gimnaziul Mihai Viteazul din mun.Hîncești 

Raportor: Valentina TONU, Șefa-interimară a  Direcției Învățământ 

                 Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul 

Președintelui 

 

8. Cu privire la casarea unor bunuri uzate raportate la mijloace fixe aflate 

în folosinţa I.P. Gimnaziul Sergiu Andreev s.Cioara  

                Raportor: Viorica LEFTER, contabil, I.P. Gimnaziul Sergiu Andreev 

s.Cioara 

            Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul Președintelui 

 

9. Cu privire la normele specifice ale IMSP „Centrul de Sănătate Hîncești” 
         Raportor: Lilia TĂNASE, șefa IMSP „Centrul de sănătate  Hîncești” 

 

10. Cu privire la normele specifice ale IMSP „Centrul de Sănătate Lăpușna-

Pașcani ” 

Raportor: Ludmila ANDRONIC, șefa IMSP „Centrul de sănătate 

Lăpușna-Pașcani ” 

 

11. Cu privire la normele specifice ale IMSP „Centrul de Sănătate Bujor ” 

                  Raportor: Maria DAVID, șefa IMSP „Centrul de sănătate Bujor” 

12. Cu privire la autorizarea dării în locațiune a unor încăperi și spații de 

către IMSP Spitalul raional  Hîncești 

 Raportor:  Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul 

Președintelui  

 

13. Cu privire la autorizarea dării în comodat  a unor  spații de către IMSP 

Spitalul raional  Hîncești 

               Raportor:  Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul 

Președintelui  

14. Cu privire la autorizarea casării unor bunuri uzate, raportate la mijloace 

fixe aflate în gestiunea Aparatului Președintelui  

          Raportor: Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul 

Președintelui  

 

15. Cu privire la aprobarea programului concediilor de odihnă pentru anul 

2025 

Raportor: Dionis URSU, Șef Secția Administrație Publică, Probleme de 

Secretariat și Protocol 



 

16. Cu privire la desemnarea evaluatorului performanţelor profesionale 

Raportor:  Dionis URSU, Șef Secția Administrație Publică, Probleme de 

Secretariat și Protocol 

 

17. Cu privire la aprobarea listei beneficiarilor de locuințe sociale în 

locațiune 

Raportor: Dionis URSU, Șef Secția Administrație Publică, Probleme de 

Secretariat și Protocol 

 

18. Cu privire  la aprobarea Calendarului anual al activităților  cu caracter 

cultural, de oficiere, comemorative organizate de către Aparatul  

Președintelui, activităților din domeniul tineretului, culturii fizice și 

sportului 
Raportor: Dionis URSU, Șef Secția Administrație Publică, Probleme de 

Secretariat și Protocol 

                 Iraida POPA, specialist principal, Secția Administrație 

Publică, Probleme de Secretariat și Protocol 

 

19. Cu privire la aprobarea Planului de Acțiuni pentru anul 2025 privind 

implementarea Strategiei de dezvoltare socio-economică a raionului 

Hîncești 2021-2027 

               Raportor:   Iurie LEVINSCHI, Președintele raionului Hîncești 

                                 Ion BUNDUCHI, vicepreședinte al raionului Hîncești, 

                                 Aliona GRIGORAȘ, vicepreședinte al raionului Hîncești, 

                                Dumitru VARTIC, vicepreședinte al raionului Hîncești 

 

20. Cu privire la aprobarea proiectului „CROSS-BORDER 

COOPERATION AND GOOD PRACTICES” /„Cooperare și bune 

practici transfrontaliere”                                                         
      Raportor:   Iurie LEVINSCHI, Președintele raionului Hîncești 

       Elena NICHIFOR, Șefa  Direcției Economie și  Cooperare Transfrontalieră  

21. Cu privire la  acordarea premiului anual  

Raportor: Dionis URSU, Șef Secția Administrație Publică, Probleme de 

Secretariat și Protocol 

 

22. Cu privire la rezultatele anului agricol 2023 - 2024 și perspectivele 

pentru  anul agricol 2024 – 2025 

       Raportor:  Dumitru VARTIC, vicepreședinte al raionului Hîncești, 



Efim MORARU, șef-interimar Direcția Agricultură și Alimentație  

 

23. Cu privire la compensarea pagubei pricinuite de retragerea terenului 

pentru amplasarea echipamentului de control asupra funcționării 

gazoductului 

Raportor:  Victor RACHIU, Șef Serviciul Relații Funciare și Cadastru 

 

24. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului Raional nr. 06/08 din 

22.11.2024 „Cu privire la aprobarea materialelor de delimitarea 

terenului ocupat de drumul public de interes raional” 

Raportor:  Victor RACHIU, Șef Serviciul Relații Funciare și Cadastru 

 

25. Cu privire la aprobarea Programului de întreținere și reparație  

drumurilor publice pentru anul 2025 

              Raportor:  Adrian TAȘCĂ, Șef Secția Gospodărie Comunală și Drumuri 

 

26. Cu privire la defrișarea arborilor 

        Raportor:  Adrian TAȘCĂ, Șef Secția Gospodărie Comunală și Drumuri 

 

27. Cu privire la defrișarea arborilor 

        Raportor:  Adrian TAȘCĂ, Șef Secția Gospodărie Comunală și Drumuri 

 

28. Cu privire la Hotărârea Judecătoriei Hîncești, sediul Ialoveni din 22 iunie 

2023 

    Raportor: Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul 

Președintelui  

 

29. Cu privire la aprobarea Planului de activitate a Consiliului Raional 

Hînceşti pentru anul 2025 

    Raportor: Elena MORARU TOMA, Secretarul CR 

 

30.  Cu privire la inițierea procedurii de formare prin combinare din sectorul 

de teren identificat cu numărul cadastral 5301110.001 

        Raportor:  Victor RACHIU, Șef Serviciul Relații Funciare și Cadastru 

 

31. Cu privire la desemnarea unui consilier care va semna deciziile 

Consiliului în cazul în care Preşedintele ședinței va fi în imposibilitate de 

a le semna. 

                               Raportor: președintele ședinței 

Diverse. Interpelări. Întrebări. 

________________________________________________________________ 



S-A EXAMINAT: 07/01 Cu privire la aprobarea raportului privind executarea 

bugetului raional pe 9 luni ale anului 2024 

              Raportor: dna Galina ERHAN, Șefa-interimară, Direcția Generală Finanțe 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Cu privire la aprobarea raportului 

privind executarea bugetului raional pe 9 luni ale anului 2024. Raportor dna Galina 

ERHAN.  În comisii s-a examinat. Întrebări? 
 

COLȚA Vasile, consilier raional: Nu sunt  întrebări. 
 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Avizele comisiilor?  
 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: La proiectul 

de decizie 07/01, vă informez că toate patru comisii au fost lucrative.  Patru avize 

pozitive la acest proiect de decizie. 

OLIȘEVSCHI Sergiu, consilier raional: Puneți la vot. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci întrebări nu sunt? Supun votului  

proiectul 07/01, vă rog votați. 

 

Pro __31___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __1_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim.   

________________________________________________________________ 

 



S-A EXAMINAT: 07/02 Cu privire la corelarea bugetului raional aprobat pentru anul 

2024 cu Legea bugetului de stat pentru anul 2024  

              Raportor: dna Galina ERHAN, Șefa-interimară, Direcția Generală Finanțe 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Cu privire la corelarea bugetului 

raional aprobat pentru anul 2024 cu Legea bugetului de stat pentru anul 2024 

Avizele comisiilor, dna secretar?  
 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii  

avize pozitive. 

Notă: a venit consilierul raional Sîrbu Diana. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Propuneri? Nu sunt. Supun votului 

proiectul 07/02, vă rog votați. 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __32___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim.   

 

 

S-A EXAMINAT: 07/03 Cu privire la efectuarea unor modificări şi completări în 

bugetul raional pentru anul 2024  

              Raportor: dna Galina ERHAN, Șefa-interimară, Direcția Generală Finanțe 

 



LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Cu privire la efectuarea unor modificări 

şi completări în bugetul raional pentru anul 2024 . 

 

Din sală: La vot.  

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Avizele comisiilor, dna secretar?  
 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Este o notă 

informativă. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Da, poftim. 

ERHAN Galina, Șefa-interimară, Direcția Generală Finanțe: Bună ziua. În 

legătură cu faptul că până la comisiile de specialitate, s-au încheiat disponibilitatea 

soldurilor tuturor instituțiilor de învățământ, care se propune spre redistribuire la 

acoperirea cheltuielilor de personal, a fost necesar de elaborat o notă suplimentară 

prin care a fost înaintată la toate comisiile de specialitate. În două comisii, care au 

fost vineri nota a fost necesar de suplimentat cu unele cheltuieli care vreau să le dau 

citire: în legătură cu faptul că luni a parvenit un demers de la Gimnaziul Dancu 

privind alocarea sau modificarea resurselor pentru procurarea și instalarea unui 

generator la cazangeria care este în instituție din resursele economisite la unele 

cheltuieli sau reparații alocate din componenta raională se propune pct. 3 cu textul 

Se aprobă suma de 50,0 mii lei GM Pașcani pentru lucrări de reparație  a clădirii să 

fie complectată și Gimnaziul Dancu cu procurarea și instalarea a unui generator - 

36,5 mii lei. Deci, suma de 50,0 mii lei se modifică cu suma de  86,5 mii lei care 

sunt redirecționate din economiile formate la alocațiile repartizate pe parcursul 

anului din componenta raională. Totodată cheltuielile care sunt redistribuite pe 

interior suma 194,0 mii se substituie cu suma de 298,0 mii lei și se complectează cu 

două puncte: Învățământul gimnazial, nu o să dau citire, sunt 13 instituții care de 

fapt fac redistribuire interne și Învățământul liceal LT ,,M. Sadoveanu”, a propus 

modificări interne pentru acoperirea acestor cheltuieli. Rog cu aceste propuneri să 

fie complectat proiectul de decizie nr.07/03 pentru a asigura achitarea cheltuielilor 

de personal parțial, fiindcă neajunsul de 1 mln 173 mii lei care vor fi calculate și 

achitate în luna ianuarie. Ieri în cadrul Comisiei Situații Excepționale s-a decis să fie 

alocat din Fondul de Rezervă al Consiliului raional pentru procurarea a 4 anvelope 

și a 3 rezervoare pentru stocarea și păstrarea motorinei pentru situații excepționale  

suma de 22,5 mii lei. Astfel propun ca, dispoziția cu nr.216-d din 16.12.2024 să se 

regăsească în proiectul de decizie pentru a putea executa Hotărârea Comisiei Situații 

Excepționale și rog la proiectul de decizie pct. 2 este o eroare tehnică suma de 1611,8 

lipsește textul mii lei, necătând că mai jos este descris, ca eroarea dată să fie luată în 

considerație. 

 

MORARU Anatolie, consilier raional: Eu am o întrebare, în Anexa nr.2 cu 

repartizarea ajutoarelor materiale este dl XXX, să înțeleg. Dar cât e permis maxim 

de dat, suma de 30 sau 20? 

 



LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: 20 de mii. 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Dna Erhan, care este posibilitatea să ajutăm 

acolo cu  30, 50 de mii? 

COLȚA Vasile, consilier raional: Din sold. 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Asta când o să fie? 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: La ședința următoare în martie. 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Omul îi trebuie acum ajutorul, ce putem 

face? Nu 20 mii dar poate 50 mii sau 60 mii. Este a doua propunere, dacă se poate, 

o ședință să o cadonăm dlui XXX,. Care dorește vă apropiați de contabil și poftim. 

COLȚA Vasile, consilier raional: Fiecare cu a lui. 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Fiecare cu a lui. Am înțeles. Poate premiile 

care s-au rezolvat să le dăm dlui XXX,. ca ajutor. Poftim, puneți la vot. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Ce să pun votului? Întrebări? 

COLȚA Vasile, consilier raional: Dna șefă a Direcției, ce sumă a rămas din fondul 

de rezervă a Președintelui, necheltuit, că noi nu o să mai avem ședințe? 

ERHAN Galina, Șefa-interimară, Direcția Generală Finanțe: Fondul nu este a 

Președintelui. 

COLȚA Vasile, consilier raional: Este fondul de rezervă a Președintelui, ce sumă 

a mai rămas? 

OLIȘEVSCHI Sergiu, consilier raional: Este a Consiliului raional. 

COLȚA Vasile, consilier raional: Nu, e a Președintelui. Deacord Fondul de 

rezervă a Consiliului raional? 

ERHAN Galina, Șefa-interimară, Direcția Generală Finanțe: Dacă este nevoie, 

raportez pe fiecare sumă, necătând că raportul se regăsește în întrebarea nr.1 prin 

care a fost expus executarea Fondului de Rezervă. Deci prin deciziile Consiliului 

raional s-au alocat ajutoare materiale în luna martie în sumă de 82,5 mii lei, în iunie 

68 mii lei, prin dispoziția Situații Excepționale s-au alocat primăriei Cioara 100 mii 

lei și la drumurile locale ale Consiliului raional 5 mii lei. Acum prin decizia care este 

în examinare  102 mii lei. Soldul conform regulamentului de gestionare a soldului 

sau a Fondului de Rezervă, consiliul raional 30 % din suma totală aprobată pentru 

anul bugetar este rezervată pentru situații excepționale. Respectiv, 300 de mii trebuie 

permamnent să fie în rezervă. Anul acesta a fost fără unele probleme mai complicate 

100 mii lei avem în procesul respectiv. O să rămână 599 mii lei. 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Ei rămân în bugetul consiliului pentru 

anul viitor. 



COLȚA Vasile, consilier raional: Iată acum, dragi consilieri, noi am avut 

posibilitate 300-400 mii la acei care aveau nevoie, la cheltuielile de care erau nevoie 

și noi nu le-am dat. Încă o greșeală că nu e corect planificat, noi când trebuie să dăm 

cuiva pentru reparație, nu avem bani, nu avem bani. Dl președinte, rău dirijați 

bugetul raionului. 300 de mii trebuie să dați. 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Dl Colța, dl consilier niciodată nu 

trebuie să dai bani din fondul de rezervă. 

COLȚA Vasile, consilier raional: Fondul de rezervă trebuie de lăsat 300 de mii. 

Singură Galina a spus, că 300 de mii trebuie de lăsat de rezervă dar ceilalți 500 de 

mii la anul se duc în fondul disponibil și dăm salarii la profesori. 

TAȘCĂ Nicolae, consilier raional: Din fondul de rezervă se dă în baza cererilor.  

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Corect, toate cererile, este și dl Ioniță 

care a fost în ședință, toate dosarele care au parvenit la consiliul raional pentru 

examinare pentru ajutor, toate au fost examinate. 

GAJIU Vasile, consilier raional: Dl președinte, la distribuirea bugetului trebuia să 

participe fiecare președinte de fracțiune, de la PSDE este președintele fracțiunii dna 

Elena Lambos, ea a participat la distribuire? 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Dl consilier, bugetul nu se distribuie 

de fracțiune. 

GAJIU Vasile, consilier raional: Când ați luat decizia, eu știu când toți membrii 

fracțiunii participau la ședință. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Stimați consilieri, deci bugetul raional 

se consultă și sunt audieri libere, orice cetățean poate să vină și să asiste. 

GAJIU Vasile, consilier raional: Nu este corect, dl Loghin. 

COLȚA Vasile, consilier raional: Dl Anatolie, dar nu mai trebuiesc consilierii. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl Colța, eu am spus că oricine poate 

să asite. 

GAJIU Vasile, consilier raional: Dl Loghin, matale ai fost președintele Comisiei 

de buget și știi că în fiecare an, la sfârșitul anului era formată o echipă de consilieri 

și participau la luarea deciziilor privitor la bani. Cine a participat anul acesta? 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Dl consilier, nu se împart banii acum 

în consiliu, vă explic încă odată, este formula pe care este dată prin Circulara 

Ministerului Finanțelor cum se formează bugetul. Fiecare instituție aparte își 

formează bugetul, fiecare direcție sau instituție, subordonată Consiliului , dna Erhan. 

Dar noi nu am ajuns la întrebarea asta.  

BOBROV Valeriu, consilier raional: Noi acum, suntem la modificări.  



LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: La nota suplimentară, mai sunt 

întrebări? 

Din sală: Nu mai sunt. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dacă nu sunt întrebări, avizele 

comisiilor? 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru avize 

pozitive.  

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci sunt patru avize pozitive. Supun 

votului chestiunea dată cu modificări, ceea ce ține de nota suplimentară și dispoziția, 

vă rog votați. 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __31___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____1____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _15_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __1_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

Notă: s-a  abținut consilierul Moraru Vasile prin prizma art.21, alin.(1), lit.a) din 

Legea nr.436/2006 

 

 

S-A EXAMINAT: 07/04 Cu privire la aprobarea bugetului raional Hîncești 

pentru anul 2025 în  prima lectură 

Raportor: Galina ERHAN, Șef-interimară a Direcției Generale Finanțe 

 



LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Cu privire la aprobarea bugetului 

raional Hîncești pentru anul 2025 în  prima lectură. Raportor dna Galina ERHAN, 

deci dna Galina partea de venituri și partea de cheltuieli 

 

COLȚA Vasile, consilier raional: Eu am o propunere... 

 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Vă rugăm , dna Galina. 

 

ERHAN Galina, Șefa-interimară, Direcția Generală Finanțe: Deci se propune, 

se înaintează spre aprobare bugetul raional Hîncești pentru anul 2025 în prima 

lectură  la partea de  venituri în sumă de 347294,9 mii lei şi la partea de cheltuieli în 

sumă de 344706,1 mii lei, cu excedent în sumă de 2588,8 mii lei pentru achitarea 

împrumutului. Rog să fie susținut proiectul.  

 

MORARU Anatolie, consilier raional: Excedent pentru ce? 

 

ERHAN Galina, Șefa-interimară, Direcția Generală Finanțe: Excedentul este 

prevăzut pentru achitarea împrumutului pentru proiectul locuințe sociale. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Avizele comisiilor?  
 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru avize 

pozitive la proiectul de decizie. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci sunt patru avize pozitive. Supun 

votului cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __32___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 



Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim. 

 

S-A EXAMINAT: 07/05 Cu privire la aprobarea bugetului raional Hîncești 

pentru anul 2025 în  a doua lectură 

Raportor:  Galina ERHAN, Șef-interimară a  Direcției Generale Finanțe 

                                                                                                                                                                                     

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Trecem la chestiunea cu nr.5 Cu privire 

la aprobarea bugetului raional Hîncești pentru anul 2025 în  a doua lectură. Vă rog, 

dna Galina. 

 

ERHAN Galina, Șefa-interimară, Direcția Generală Finanțe: Se înaintează spre 

aprobare bugetul raional Hîncești pentru anul 2025 în a doua lectură la partea de  

venituri în sumă de 347294,9 mii lei şi la partea de cheltuieli în sumă de 344706,1 

mii lei, cu excedent în sumă de 2588,8 mii lei. Proiectul de decizie a fost elaborat în 

conformitate cu legislația în vigoare și anume la baza au stat Legea nr. 397 – privind 

finanţele publice locale, la bază au stat Legea nr.181  privind finanţele publice şi 

responsabilităţii bugetar-fiscale atât și Legea privind descentralizarea administrativă 

și particularitățile privind elaborarea și prezentarea proiectelor bugetelor locale 

pentru anul 2025 și a estimărilor pentru anii 2026-2027 de către autoritățle publice 

locale. Ceea ce vă referiți dle Colța, referitor la necorectitudinea planificării fondului 

de Rezervă, nu sunt deacord, fiindcă prin lege se prevăd până la 22% din resursele 

bugetare a Consiliului raional, fondul respectiv care va fi din Fondul de Rezervă este 

ca cheltuieli fiindcă la noi cheltuielile se diminuează din suma totală de cheltuieli 

care se revine pentru întreținerea instituțiilor subordonate Consiliului raional și au 

fost diminuate cheltuieli ca să putem să asigurăm un Fond de Rezervă lucrativ. Toate 

cererile  care au fost înaintate către consiliul raional au fost examinate în comisia de 

repartizare, având la bază documente justificative, au fost susținute integral toate 

cererile la beneficiari. Ceea ce ține de bugetul pentru anul 2025, repet 93 % sunt 

asigurate de către transferurile de la bugetul de stat în bugetul raional.  În gestionarea 

sau distribuirea de care vorbiți Dvs. sunt 17 mln care parvin în bugetul raional prin 

defalcări în mărime de 25 % din impozitul reținut din salariul de la Primăria Hîncești, 

și transfer cu destinație generală parvenit din bugetul de stat în sumă de 29 600,3 mii 

lei. Sumele date sunt diminuate cu 2 mln 588 mii lei pentru rambursarea 

împrumutului. Sunt Fondul de Rezervă care îl gestionăm, în rest rămân pentru 

întreținerea instituțiilor din subordinea Consiliului. Dacă este nevoie le numerotezi 

pe toate, fiindcă sunt toate finanțate din resursele generale. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Mulțumesc, dna Galina. Întrebări? Întăi 

întrebări , apoi propuneri. 

 

COLȚA Vasile, consilier raional: Eu am o întrebare. Având în vedere că dna șefă 

de finanțe... noi consilierii înțelegem că o parte de bani din bugetul care formează 



fondul pe urmă sunt folosiți ca un instrument politic de acordare a ajutorului 

material, unii chair merită, dar unii nu merită. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl Vasile, e clară întrebarea, dna Galina 

vă rog răspunsul? 

 

COLȚA Vasile, consilier raional: Eu nu am terminat. Eu socot așa și mulți colegi 

la fel tot ce se face, nu se face transparent. Același ajutor care l-ați făcut dlui XXX,. 

Dvs. ați prezentat macăr un raport de ce sumă are nevoie, care sunt pagubele și la 

alții. Nu este nimic prezentat... 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl consilier, ce ține de Fondul de 

Rezervă el nu poate fi planificat, fiindcă pe perioada anului nu se poate de știut câți 

au nevoie de ajutor. A doua întrebare, dl Colța ce ține de repartizare, este comisie 

votată de consiliu, este regulament și se precaută acolo. Noi după ce, comisia decide 

noi trecem prin proiectul de decizie a consiliului. 

 

COLȚA Vasile, consilier raional: La comisie este prezentat vreun raport... 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dacă este necesar, dl consilier... 

 

COLȚA Vasile, consilier raional: Eu dați să-l ajutăm , dar dați vreo foaie în față 

să vedem... 

 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Dl consilier, dl președinte a ședinței... 

 

IONIȚĂ Sergiu, consilier raional: Eu am  o propunere... 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl consilier, eu am întrebat cine are 

întrebări?   

 

IONIȚĂ Sergiu, consilier raional: Eu am  o propunere la proiectul nr.5. În comisia 

buget și finanțe au fost propuse două amendamente de către consilierul dl Moraru 

Anatol. Și noi vrem ca aceste amendamente votate de majoritatea consilierilor din 

comisia buget și finanțe, vrem ca să fie propuse în plenul ședinței, ca să fie votate și 

executate. Dl Moraru le-a înaintat și cred că poate să le expună încă odată. În comisia 

buget și finanțe au fost votate cu majoritatea. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl consilier, când am întrebat dacă sunt 

întrebări, pe urmă trecem la propuneri. Dacă nu mai sunt întrebări, dl Moraru vă rog. 

 

MORARU Anatolie, consilier raional: Amendamentele au fost în scris, este și la 

comisie, cred că Dvs. o să le dați citire. Când spuneți avizele comisiilor de 

specialitate, spuneți că la  proiectul cutare sunt două amendamente și trebuie să le 

dați citire, Dvs. sunteți președintele ședinței. 

 



LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Eu sunt președintele ședinței, dar nu 

sunt președintele comisiei. Dacă un consilier a propus ceva, președintele comisiei 

spune. 

 

Gălăjie în sală... 

 

GAJIU Vasile, consilier raional: Eu sunt agent economic, necătând că oficiul meu 

este în Chișinău, întreprinderea mea este înregistrată în Hîncești și eu plătesc o 

grămadă impozit pe venit. El se duce în bugetul de stat, o parte vine în consiliul 

raional și o parte se duce în consiliul local. Eu achit o grămada impozit și vouă când 

vă vine din bugetul de stat la consiliul raional, eu nu am văzut la Pervomaiscoe unde 

eu fac actvitate să se deie ajutor din parte,  agentului economic. Când era Iacob Sîrbu, 

el spune că aduceți bani, eu atâția achit la buget, atîția bani voi trebuie să dați la 

Sărata-Galbenă. Dar eu la Pervomaiscoe nici la drumuri nu i-ați dat câte 500 mii lei, 

că eu acolo fac activitate. Noi trebuie să împărțim bugetul, conform agenților 

economici care se află în localitate și fiecare primar din localitate trebuie să dezvolte 

pentru agenții economici care achită impozite la bugetul de stat. 

 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Eu sunt deacord, acolo când 

repartizăm banii din sold, aici la buget, cum a spus și dl Colța sau dna Erhan, 97 % 

sunt bani veniți cu destinație, pentru învățământ, salariile. Când o să repartizăm 

soldul, acolo sunt banii care spuneți Dvs. 

 

ERHAN Galina, Șefa-interimară, Direcția Generală Finanțe: Îmi permiteți să 

dau explicații la problema respectivă. Deci, impozitul care este achitat de către 

agenții economici, taxele, impozitul, orice impozit, Dvs. achitați în bugetul public 

național. Încă odată eu vă explic așa cum prevede legislația, Legea finanțelor publice 

și anume art.10 a fost modificat și defalcările de la bugetul de stat în bugetele locale 

de la impozite, impozitul reținut pe salariu se întoarce în primăriile unde sunteți 

înregistrați.  

În bugetul raional, încă odată repet, și o să repet ori de câte ori o să fie nevoie, parvine 

doar 25% din impozitul reținut de la Primăria Hîncești. Celelalte primării nu au 

contribuție așa cum era cândva cu 3-4 ani în urmă. Contribuția Dvs. v-am vorbit și 

v-am dat explicații, taxele sunt la bugetul public național. 

 

GAJIU Vasile, consilier raional: Dna Erhan, eu vă rog frumos, eu când fac 

transferul la impozitul pe venit ele vin la buget, noi nu vorbim pe impozitul pe 

salariu, se duce direct la primărie. Eu vorbesc de impozitul pe venit al întreprinderii. 

 

ERHAN Galina, Șefa-interimară, Direcția Generală Finanțe: Dumnealui s-a 

adresat și la bugetul de stat, întrebarea este deschisă, eu nu schimb legislația. 

 

Gălăjie în sală... 

 

BOBROV Valeriu, consilier raional: Avizele comisiilor? 

 



LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dna secretar, vă rog. 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Dlor 

consilieri, îmi permiteți să dau citire amendamentelor înaintate... 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Ca să putem supune votului. 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Deci primul 

amendament a parvenit din partea consilierului raional Anatolie Moraru 

amendament la proiectul de decizie cu privire la aprobarea bugetului raional Hîncești 

pentru anul 2025 în a doua lectură, la Anexa nr.5 și anume la Nomenculatorul 

tarifelor serviciilor prestate contra plată de către instituțiile publice finanțate de la 

bugetul raional Hîncești pentru anul 2025 și anume: 

 

Suplinirea rubricii noi la Instituția Publică Centrul raional de Cultură Conacul 

Manuc Bey, Hîncești cu următorul conținut: 

 

Excursie VIP ghidată extra orar în limba rusă sau engleză: 

-persoană adultă 200. 00 lei 

-copii, elevi/studenți/pensionari 150,00 lei 

-copii până la 7 ani- gratuit (Se anexează). 

 

La compartimentul „persoane adulte din raionul Hîncești vizita de ziua profesională 

în domeniu de activitate în grup de până la 20 persoane - 60,00 lei, de schimbat cu 

sintagma persoane adulte din raionul Hîncești vizita în grup de până la 5 persoane 

50,00 lei” 

La compartimentul „copii/elevi/studenți din raionul Hîncești în grup de până la 20 

persoane 50,00 lei de schimbat cu sintagma copii/elevi/studenți din raionul Hîncești 

în grup de până la 10 persoane 25,00 lei.” Deci este primul amendament. 

 

Amendamentul se  anexează. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Fiecare amendament il punem la vot, ca 

să nu fie întrebări. 

 

MORARU Anatolie, consilier raional: Da, acolo oleacă este greșit. Primul 

amendament merge vorba, este ca copiii să fie 25 de lei și la a doua comisie au fost 

schimbări ca la persoane adulte să fie 60 de lei, deci așa rămâne. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Supun votului amendamentul 

modificat, cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __32___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0____. 



 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim. 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 

Amendamentul nr.2 la proiectul de decizie cu privire la aprobarea bugetului raional 

Hîncești pentru anul 2025 în a doua lectură, la Anexa nr.14 Parcursul-limită anual 

pentru un autoturism de serviciu al subdiviziunilor Consiliului Raional Hînceşti 

pentru anul 2025 se propune modificarea și anume: La rubrica parcursul limită anual 

pentru automobil, de introdus noi norme după cum urmează: 
 

Președintele raionului 25 mii km 

Vice președinții -10 mii km 

Se propune ca suma financiară economisită la parcursul limită pentru automobilile 

Consiliului raional Hîncești, de indicat de redirecționat la rubrica achiziționării 

servicii, pentru instalarea serviciilor GPS (distanța parcursă, limita de combustbil, 

poziționarea automobilului, preîntîmpinarea furtului de combustibil, etc.) la 

automobilile Consiliului raional Hîncești. Semnatar consilierul rional Anatolie 

Moraru. 

Notă: Amendamentul se anexează. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Stimați consilieri, supun votului. Cine 

este pentru acest amendament. 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __13___, împotrivă ____11_____, s-au  abţinut ____1____. 



Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _0_ voturi , împotrivă ___08__voturi , s-au  abținut __1_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _0_ voturi , împotrivă __3__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

Notă: 7 consilieri raionali nu s-au expus prin vot. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Înseamnă că  nu au votat toți. 

 

COLȚA Vasile, consilier raional: Mai puneți odată la vot. 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 

Amendamentul trebuie să aibă 17 voturi, pentru că noi vorbim de mijloace 

financiare. Aceasta nu este majoritatea simplă. 

 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Dl președinte 18 consilieri au votat ce 

anume, 50 km, 20 km, 40? 

 

COLȚA Vasile, consilier rational: Stimați colegi, propunerea consilierului 

Anatolie Moraru este foarte corectă. Nici unul nu pune întrebarea, dar eu o să pun 

întrebarea: Dați vă rog ultimii 3 ani de zile, cât a parcurs președintele, cât a parcurs 

vicepreședintele, să vedem noi, au câte 50 de mii, au chitanțe... fiecare are foaie de 

parcurs, am fost la primăria Lăpușna îmi pun o ștampilă, am fost la primăria 

Hîncești, pun o ștampilă. Atunci o să fie o confirmare că tu ai lucrat, ai avut 

activitate.   

 

Notă: Gălăjie în sală. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Stimați consilieri, dna secretară încă 

odată lămuriți ce ține de amendamentul respectiv. A dat citire, nu a trecut. Mai sunt 

propuneri, dacă nu sunt propuneri....Este o propunere acei care  fac gălăjie să fie dați 

afară, propunerea consilierului Vasile Gajiu. Stimați consilieri, dacă nu mai sunt 



propuneri, vă rog proiectul de decizie în întregime. Cine este pentru, cu 

amendamanetul? Primul amendament a trecut, al doilea amendament nu a trecut. 

Supun votului în întregime, cine este pentru, poftim votați? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

 

     Pro __30___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____2_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __2_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: S-a abținut consilierul Șandrovschi și 

Vasile Gajiu. 

 

Notă: Gălăjie în sală. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Poftim, dna Galina. 

 

ERHAN Galina, Șefa-interimară, Direcția Generală Finanțe: Rog să fie clar în 

Anexa nr.5 la Nomenculatorul tarifelor vor fi modificate sumele care au fost 

înaintate prin amendament. La anexa 14 la care au fost înaintate propuneri nu sunt 

modificări, fiindcă nu a fost susținut. Vă rog să fie aprobate modificările respective. 

Mulțumesc. 

 

BARCARI Tatiana, consilier raional: Dna Galina, vă mulțumim mult, un raport 

excplicit și vă dorim succese în continuare. 

 



ERHAN Galina, Șefa-interimară, Direcția Generală Finanțe: Și eu vă 

mulțumesc. Vă doresc sărbători frumoase, noi încă muncim este foarte responsabil 

fiindcă ne aparține sarcina să asigurăm cheltuieli de persoanl care toți le așteaptă, 

numai bine. 

 

S-A EXAMINAT: 07/06 Cu privire la transmiterea cu titlu gratuit, a mijloacelor 

de transport școlar 

           Raportor: Valentina TONU, Șefa-interimară a  Direcției Învățământ         

                           Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul Președintelui 
 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Chestiunea 07/06 Cu privire la 

transmiterea cu titlu gratuit, a mijloacelor de transport școlar. Raportor dna Valentina 

TONU. 

 

LAMBOS Elena, consilier raional: Avizele comisiilor?  
 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Avizele comisiilor, vă rog?  

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Stimați conslieri, întrebări, propuneri?  

 

COLȚA Vasile, consilier raional: La vot. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dacă nu sunt, supun votului cine este 

pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __32___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 



PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim.  

 

S-A EXAMINAT: 07/07 Cu privire la transmiterea unor bunuri materiale în 

administrarea Instituției  Publice Gimnaziul Mihai Viteazul din mun.Hîncești 

Raportor: Valentina TONU, Șefa-interimară a  Direcției Învățământ 

                 Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul 

Președintelui 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Chestiunea cu nr.7 Cu privire la 

transmiterea unor bunuri materiale în administrarea Instituției  Publice Gimnaziul 

Mihai Viteazul din mun.Hîncești. Raportor dna Valentina TONU. Avizele comisiilor, 

vă rog?  

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Întrebări, propuneri?  

 

LAMBOS Elena, consilier raional: Nu sunt. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dacă nu sunt, supun votului cine este 

pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __32___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 



Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

 

ORHIAN Nicolae, consilier raional: Ce fel de lucrări sunt acestea de 2 mln?  

PASCAL Sergiu, specialist principal (jurist), Aparatul Președintelui: Este vorba 

de lucrări la fostul atelier, lucrări de reparație care au fost petrecute în incinta școlii. 

Noi la moment am dus tratative cu reprezentantul primăriei, am găsit numitor 

comun, noi consiliul raional cum a fost menționat transmite bunurile acestea, 

inventarul sportiv către școală pentru a gestiona mai departe bunurile în cnformitate 

cu programul școlar iar respectiv conform hotărâriei judecătorești noi suntem 

obligați să transmitem investițiile care au fost făcute de către consiliu acolo. Este 

avizul administrației locale. 

IONIȚĂ Sergiu, consilier raional: Dl președinte noi am votat la început că după 

votarea  bugetului raional Hîncești, următoarea întrebare va fi proiectul de decizie 

nr.25. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl Ioniță, trebuia să fiți atent, nu a trecut 

propunerea.  

 

S-A EXAMINAT: 07/08 Cu privire la casarea unor bunuri uzate raportate la 

mijloace fixe aflate în folosinţa Instituția Publică Gimnaziul Sergiu Andreev 

s.Cioara  

    Raportor: Viorica LEFTER, contabil, I.P. Gimnaziul Sergiu Andreev s.Cioara 

                    Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul Președintelui 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.8.  Cu privire la casarea 

unor bunuri uzate raportate la mijloace fixe aflate în folosinţa Instituția Publică 

Gimnaziul Sergiu Andreev s.Cioara.  Raportor Viorica LEFTER. Avizele 

comisiilor?  
 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Întrebări, propuneri? Dacă nu sunt, 

supun votului cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __31___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____1_____. 

 



Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _15_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __1_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

Notă: s-a  abținut consilierul Gherela Galina prin prizma art.21, alin.(1), lit.b) din 

Legea nr.436/2006 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: O abținere. 

 

 

S-A EXAMINAT: 07/09 Cu privire la normele specifice ale IMSP „Centrul de 

Sănătate Hîncești” 
         Raportor: Lilia TĂNASE, șefa IMSP „Centrul de sănătate  Hîncești” 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.9.  Cu privire la 

normele specifice ale IMSP „Centrul de Sănătate Hîncești”. Raportor dna Lilia 

Tănase. Este dna vice. Întrebări, propuneri? 

 

BOBROB Valeriu, consilier raional: Avizele comisiilor?  
 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dacă nu sunt, avizele comisiilor?  

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

GAJIU Vasile, consilier raional: Dar raportorul unde este? Am întrebări la dânsa? 

Este scris, raportor dna Lilia Tănase. 

 

OLIȘEVSCHI Sergiu, consilier raional: Este vicepreședintele al raionului 

Hîncești pe medicină. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dacă sunt întrebări, poftim? 

 



GAJIU Vasile, consilier raional: Stimați colegi, cu tot respectul, dacă este 

raportorul trebuie să fie. 

 

BOBROB Valeriu, consilier raional: Dl Vasile, parcă a-ți spus să nu vină nici un 

șef de medicină, instituție. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Nu avem o altă instituție medicală, 

supun votului cine este pentru?  

 

IONIȚĂ Sergiu, consilier raional: Dl președinte, luați și  numărați încă odată. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci supun votului, cine este pentru 

proiectul de decizie 9, Centrul de sănătate Hîncești? 

 

 

 Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____1_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _15_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _1_ voturi 

Notă: 9 consilieri raionali nu s-au expus prin vot. 

 

S-A EXAMINAT: 07/10 Cu privire la normele specifice ale IMSP „Centrul de 

Sănătate Lăpușna-Pașcani” 

           Raportor: Ludmila ANDRONIC, șefa IMSP „Centrul de sănătate Lăpușna-

Pașcani ” 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.10.  Centrul de Sănătate 

Lăpușna. Întrebări? 

 



ȚURCAN Grigore, consilier raional: Avizele? 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Avizele comisiilor?  

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Vă rugăm să votați, să țineți mâinile. 

Deci supun votului, cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __31___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Comisia vă rog numărați. 

Din sală: Unanim. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim. 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Consilierul 

raional Colța Vasile nu s-a expus prin vot. 

 

 

S-A EXAMINAT: 07/11 Cu privire la normele specifice ale IMSP „Centrul de 

Sănătate Bujor ” 

                  Raportor: Maria DAVID, șefa IMSP „Centrul de sănătate Bujor” 

 



LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.11.  Cu privire la 

normele specifice ale „Centrul de Sănătate Bujor ”. Întrebări, propuneri? 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței:  Dacă nu sunt, Avizele comisiilor?  

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci supun votului, cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __32___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim. 

 

 

S-A EXAMINAT: 07/12 Cu privire la autorizarea dării în locațiune a unor 

încăperi și spații de către IMSP Spitalul raional  Hîncești 

 Raportor:  Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul 

Președintelui  

                        

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.12.  Cu privire la 

autorizarea dării în locațiune a unor încăperi și spații de către IMSP Spitalul raional  

Hîncești. Raportor:  Sergiu PASCAL. Întrebări? 

 

ȚURCAN Grigore, consilier raional: Avizele? 

 



LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Propuneri? Dacă nu sunt, Avizele 

comisiilor?  

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Vă rugăm să votați, să țineți mâinile. 

Deci supun votului, cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __31___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim.  

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Consilierul 

raional Țurcan Grigore nu s-a expus prin vot. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl Țurcan, nu a-ți votat. 

 

S-A EXAMINAT: 06/13 Cu privire la autorizarea dării în comodat  a unor  

spații de către IMSP Spitalul raional  Hîncești 

               Raportor:  Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul 

Președintelui  

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.13.  Cu privire la 

autorizarea dării în comodat  a unor  spații de către IMSP Spitalul raional  Hîncești. 

Raportor:  Sergiu PASCAL. Întrebări, propuneri? 

 



IONIȚĂ Sergiu, consilier raional: Nu sunt. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dacă nu sunt, Avizele comisiilor?  

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci supun votului, cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __31___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim.  

 

Notă: Consilierul raional Ududovici Ivan  nu s-a expus prin vot. 

 

S-A EXAMINAT: 07/14 Cu privire la autorizarea casării unor bunuri uzate, 

raportate la mijloace fixe aflate în gestiunea Aparatului Președintelui  

          Raportor: Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul 

Președintelui  

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.14.  Cu privire la 

autorizarea casării unor bunuri uzate, raportate la mijloace fixe aflate în gestiunea 

Aparatului Președintelui. Raportor:  Sergiu PASCAL. Întrebări, propuneri? 

 

MORARU Anatolie, consilier raional: Eu am o întrebare. Dl președinte, la poziția 

22, 23, uzura este 60 %? 

 



PASCAL Sergiu, specialist principal (jurist), Aparatul Președintelui: Ultimele 

două poziții, eu am înțeles. Este vorba de soft pentru calculatoare. Programul 1C. 

După cum cunosc contabilii, 1C se face pentru o instituție aparte. Instituția aceasta 

a fost lichidată, de programa dată nu se poate folosi nimeni, noi nu putem să o ținem 

la evidență. 

MORARU Anatolie, consilier raional: Conform legii, noi nu putem pentru că are 

60 % uzura. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Conform evidenței contabile, putem să 

dăm la uzură dacă un obiect a ieșit mai devreme și este un raport de la un specialist, 

sau momentul acesta dacă nu activează sau nu mai este utilizată. 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului Hîncești: Un moment, ca să fie 

claritate. Tot este legat de programul RESTART, legat de asistența socială. Ei au 

plecat dar au rămas bunurile în subordinea Consiliului. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Întrebări mai sunt? Dacă nu sunt, 

Avizele comisiilor?  

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci supun votului, cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __31___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim.  

 



Notă: Consilierul raional Lambos Elena a ieșit din sală. 

S-A EXAMINAT: 07/15 Cu privire la aprobarea programului concediilor de 

odihnă pentru anul 2025 

Raportor: Dionis URSU, Șef Secția Administrație Publică, Probleme de 

Secretariat și Protocol 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.15. Cu privire la 

aprobarea programului concediilor de odihnă pentru anul 2025. Raportor: Dionis 

URSU. Întrebări, propuneri? 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dacă nu sunt, Avizele comisiilor?  

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci supun votului, cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __32___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim.  

 

S-A EXAMINAT: 07/16 Cu privire la desemnarea evaluatorului 

performanţelor profesionale 

Raportor:  Dionis URSU, Șef Secția Administrație Publică, Probleme de 

Secretariat și Protocol 



 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.16. Cu privire la 

desemnarea evaluatorului performanţelor profesionale. Raportor: Dionis URSU. 

Întrebări, propuneri? 

 

GAJIU Vasile, consilier raional: Avizele? 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dacă nu sunt, Avizele comisiilor?  

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

s-au expus pozitiv. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci supun votului, cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __32___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim.  

 

S-A EXAMINAT: 07/17 Cu privire la aprobarea listei beneficiarilor de locuințe 

sociale în locațiune 

Raportor: Dionis URSU, Șef Secția Administrație Publică, Probleme de 

Secretariat și Protocol 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Chestiunea  cu nr.17. Cu privire la 

aprobarea listei beneficiarilor de locuințe sociale în locațiune. Raportor: Dionis 

URSU. Întrebări, propuneri? 

 



ȚURCAN Grigore, consilier raional: Avizele? 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dacă nu sunt, Întrebări, propuneri, 

atunci  avizele comisiilor?  

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci supun votului, cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __32___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim.  

__________________________________________________________________ 

S-A EXAMINAT: 07/18 Cu privire  la aprobarea Calendarului anual al 

activităților  cu caracter cultural, de oficiere, comemorative organizate de către 

Aparatul  Președintelui, activităților din domeniul tineretului, culturii fizice și 

sportului 
Raportor: Dionis URSU, Șef Secția Administrație Publică, Probleme de 

Secretariat și Protocol 

                 Iraida POPA, specialist principal, Secția Administrație 

Publică, Probleme de Secretariat și Protocol 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Chestiunea cu nr.18. Cu privire  la 

aprobarea Calendarului anual al activităților  cu caracter cultural, de oficiere, 

comemorative organizate de către Aparatul  Președintelui, activităților din domeniul 



tineretului, culturii fizice și sportului. Raportor: Dionis URSU. Întrebări, propuneri? 

Dacă nu sunt, atunci  avizele comisiilor?  

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci supun votului, cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __32___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim.  

 

S-A EXAMINAT: 07/19 Cu privire la aprobarea Planului de Acțiuni pentru 

anul 2025 privind implementarea Strategiei de dezvoltare socio-economică a 

raionului Hîncești 2021-2027 

               Raportor:   Iurie LEVINSCHI, Președintele raionului Hîncești 

                                 Ion BUNDUCHI, vicepreședinte al raionului Hîncești, 

                                 Aliona GRIGORAȘ, vicepreședinte al raionului Hîncești, 

                                Dumitru VARTIC, vicepreședinte al raionului Hîncești, 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Chestiunea cu nr.19. Cu privire la 

aprobarea Planului de Acțiuni pentru anul 2025 privind implementarea Strategiei de 

dezvoltare socio-economică a raionului Hîncești 2021-2027. 

Întrebări, atunci  avizele comisiilor?  

 



MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci supun votului, cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __32___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim.  

 

S-A EXAMINAT: 07/20 Cu privire la aprobarea proiectului „CROSS-

BORDER COOPERATION AND GOOD PRACTICES” /„Cooperare și bune 

practici transfrontaliere”                                                         
               Raportor:   Iurie LEVINSCHI, Președintele raionului Hîncești 

                                 Elena NICHIFOR, Șefa  Direcției Economie și  Cooperare 

Transfrontalieră  

 
LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Chestiunea cu nr.20. Cu privire la 

aprobarea proiectului „Cooperare și bune practici transfrontaliere”                                                        

Deci s-a discutat în comisii.  

 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului Hîncești: Ca să cunoașteți, acesta este 

un proiect la care am muncit, noi am depus 8 proiecte transfrontaliere unde deja 

avem rezultate. Acestea au fost 3 proiecte mici, din care unul a trecut cu Galați ca să 

fie renovată sala „Constantin Stere”, ceea ce este legat de echipament, monitoare, 

tablete și tot ce este legat și camera se va întoarce la acel care o să vorbească. Eu 

vreau să vă atenționez când o repartizăm Fondul de Rezervă trebuie să identificăm 



o sursă pentru schimbarea mobilierului, fiindcă al doilea proiect depus cu Vaslui cu 

mobilierul nu l-am câștigat. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Stimați consilieri, dacă nu sunt 

întrebări, avizele ? 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci supun votului, cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __32___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim.  

 

S-A EXAMINAT: 06/21 Cu privire la  acordarea premiului anual  

Raportor: Dionis URSU, Șef Secția Administrație Publică, Probleme de 

Secretariat și Protocol 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Proiectul cu nr.21. Cu privire la  

acordarea premiului anual 

 

TAȘCĂ Nicolae, consilier raional: Avizele? 

IONIȚĂ Sergiu, consilier raional: Am discutat în comisii. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dacă nu sunt întrebări, avizele 

comsiilor ? 



MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci supun votului, cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __32___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim.  

 

S-A EXAMINAT: 07/22 Cu privire la rezultatele anului agricol 2023 - 2024 și 

perspectivele pentru  anul agricol 2024 – 2025 

       Raportor:  Dumitru VARTIC, vicepreședinte al raionului Hîncești, 

Efim MORARU, șef-interimar Direcția Agricultură și Alimentație  

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Proiectul cu nr.22. Cu privire la 

rezultatele anului agricol 2023 - 2024 și perspectivele pentru  anul agricol 2024 – 

2025. Raportor:  Dumitru VARTIC. Întrebări? 

 

MORARU Vasile, consilier raional: Avizele? 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dacă nu sunt întrebări, avizele 

comisiilor ? Da sunt. 

GAJIU Vasile, consilier raional: Câți bani s-au cheltuit pentru Ziua Agricultorului. 

Și vreau să-mi dați un deviz de cheltuieli, personal Dvs. câți bani ați cheltuit pentru 

organizarea Zilei Agricultorului. Prima întrebare, a doua întrebare este, noi vrem să 

știm cine a luat primul loc pe raion, care agenți economici au luat I-ul, al II-lea loc, 



al III-lea loc, pentru așa Ziua Agricultorului este bugetul statului, bugetul Republicii 

Moldova? Pentru că prin agricultură se formează bugetul. Uitați-vă câți agenți 

economici avem aici și cum Dvs. împreună cu dl Președinte personal ați invitat.  

VARTIC Dumitru, vicepreședinte al raionului Hîncești: Mulțumesc frumos 

pentru întrebări. Ceea ce ține de devizul de cheltuieli, dlor consilieri dacă este cazul, 

este devizul de cheltuieli în contabilitate putem să transmitem pe poșta la fiecare, cu 

atât mai mult că dispoziția este publică. A fost conform Calendarului. 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Paote dna contabilă își va permite să spună 

și suma, până noi mai discutăm. 

VARTIC Dumitru, vicepreședinte al raionului Hîncești: Pot să vă spun 

aproximativ este de 80 mii lei. Ceea ce ține de premiere, la capitolul premiere noi 

am mers în acest an pe câteva criterii, a fost dinastia agricolă, fitotehnia, 

legumicultură, pomicultură, viticultură. Deci am mers pe fiecare criteriu și am 

selectat acești agenți economici. Plus la aceasta a fost și o solicitare din partea 

Ministerului Agriculturii atunci când s-a organizat Ziua Agricultorului la Cimișlia, 

pe trei raioane, Cimișlia, Leova și Hîncești și atunci ne-au solicitat pe câteva criterii: 

mecanizatori, legumicultori, femei fermier, tânăr fermier la fel noi am transmis 

informația și s-au tipărit niște diplome. Noi am invitat pe toți cei care au fost incluși 

în planul de diplome la Minister, dar la Cimișlia au fost doar 13 din 50. Nu am mers 

pe ideea să dăm la cel mai bun fermier când am dat aici la Hîncești, ca să încercăm 

să stimulăm pe cei mici producători. Datrită celor mici se mai mențin satele, eu 

înțeleg că Dvs.și celor ca Dvs,, celor mai mari agenți economici dați mai multe locuri 

de muncă, însă am vrut să-i scoatem în evidență pe cei mici, care abia încep ca să 

simtă și un umăr de sprijin din partea noastră. Mulțumesc. 

GAJIU Vasile, consilier raional: Eu sunt deacord cu Dvs. că trebuie să-i luăm și 

pe cei mici în vedere. Dar cine a luat primul loc la viticultură, agricultură, la 

spicoase? Dar acești mari, câți sunt în raion și pe care Dvs. i-ați sunat? Dvs. aveți un 

plan de lucru și în câte gospodării agricole a-ți fost în perioada asta. Trebuie să aveți 

un grafic și să cunoașteți situația din raion. Și cum v-ați dus la Rusca și nu ați invitat 

toți agricultorii, și de ce divizați societatea? Eu fac agricultură de 30 de ani, eu 

trebuie să fiu personal sunat și invitat.  

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Deoarece sunt vizat și eu, toți au fost 

invitați la Casa de Cultură. 

Gălăjie în sală. 

VARTIC Dumitru, vicepreședinte al raionului Hîncești: Vreau să-i mulțumesc 

dlui Gajiu, faptul că apreciază faptul că îi apreciem și pe cei mici. Cei mici întradevăr 

trebuiesc stimulați. Ceea ce ține de invitație, au fost invitați toți, este dl șef intermar 

al Direcției Agricultură, au fost invitați toți, dar absolut toți agenții economici și mari 

și mici la data de 29 noiembrie la Casa de Cultură, acolo unde a fost oficial, acolo 



unde s-au cheltuit bani cum spuneți Dvs. din bugetul public. Însă nu cu toții au dat 

curs invitației. După eveniment am revezuit listele acei care nu și-au ridicat 

diplomele și telefonic am încercat să ajung la fiecare personal. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dlor consilieri am făcut suficiente 

dezbateri la acest subiect. Dacă nu mai sunt întrebrări, avizele comisiilor? 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci supun votului, cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __32___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim.  

 

S-A EXAMINAT: 07/23 Cu privire la compensarea pagubei pricinuite de 

retragerea terenului pentru amplasarea echipamentului de control asupra 

funcționării gazoductului 

Raportor:  Victor RACHIU, Șef Serviciul Relații Funciare și Cadastru 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Proiectul cu nr.23. Cu privire la 

compensarea pagubei pricinuite de retragerea terenului pentru amplasarea 

echipamentului de control asupra funcționării gazoductului. Victor Rachiu, eu cred 

că s-a discutat și avizele comisiilor? 

 



MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci supun votului, cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __32___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim.  

 

S-A EXAMINAT: 07/24 Cu privire la modificarea deciziei Consiliului Raional 

nr. 06/08 din 22.11.2024 „Cu privire la aprobarea materialelor de delimitarea 

terenului ocupat de drumul public de interes raional” 

Raportor:  Victor RACHIU, Șef Serviciul Relații Funciare și Cadastru 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Proiectul cu nr.24. Cu privire la 

modificarea deciziei Consiliului Raional nr. 06/08 din 22.11.2024 „Cu privire la 

aprobarea materialelor de delimitarea terenului ocupat de drumul public de interes 

raional”. Raportor:  Victor RACHIU. Întrebări, propuneri? 

 

IONIȚĂ Sergiu, consilier raional: Nu sunt. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dacă nu sunt întrebări, avizele 

comisiilor ? 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci supun votului, cine este pentru? 

 



Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __31___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____1_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __1_ voturi 

PSRM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Unanim.  

Notă: s- a abținut consilierul raional Orhian Nicolae. 

S-A EXAMINAT: 07/25 Cu privire la aprobarea Programului de întreținere și 

reparație a drumurilor publice pentru anul 2025 

              Raportor:  Adrian TAȘCĂ, Șef Secția Construcții, Gospodărie Comunală și 

Drumuri 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Proiectul cu nr.25. Cu privire la 

aprobarea Programului de întreținere și reparație a drumurilor publice pentru anul 

2025. Raportor Adrian Tașcă. Dl Adrian, vă rugăm. 

 

GAJIU Vasile, consilier raional: Eu am o întrebare, cine a participat la distribuire, 

cine din consilieri a participat la distribuirea acestor bani, la care trebuia să participe 

consilieri, nu are dreptul Președintele raionului singur să ia decizia și să împartă la 

primărie. 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Nota de propuneri a fost transmisă la 

fiecare consilier în parte pe poșta electronică. Nu a făcut-o președintele, Secția 

Construcții a dat nota de propuneri. 

Galăjie în sală. 

BOBROV Valeriu, consilier raional: Lăsați să vorbească raportorul, dl Adrian. 

GAJIU Vasile, consilier raional: Au fost făcute modificările, spuneți în care 

comisie au trecut?  



LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl Adrian, răspunde la întrebare. 

COLȚA Vasile, consilier raional: Aveți un deviz și demersurile de la primării, 

poftim prezentați, dl Tașcă.  

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl Tașcă, pe ce principii ați ... 

COLȚA Vasile, consilier raional: Lungimea, lățimea, grosimea? 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl Tașcă, ședința se înregistrează, 

ascultați, pe ce principii a fost repartizat pe drumurile respective? Care a fost 

principiul de repartizare? 

GAJIU Vasile, consilier raional: Dl președinte, dacă nu sunt devizele de cheltuieli 

și nu a lucrat comisia din consilieri, eu propun ca să acest proiect de decizie să fie 

amânată la următoarea ședință ca să lucrăm, să verificăm pentru că consilierii nu au 

participat. Să o amânăm la luna martie, totdeauna acum drumurile nu se fac. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Stimați consilieri, răspund la întrebarea 

dlui consilier Vasile Gajiu. Noi am aprobat ordinea de zi, nu putem face chestiunea 

dată. Când am votat ordinea de zi  a trebuit să facem propunerea respectivă. Eu am 

dat altă întrebare dlui Tașcă. Noi avem proiectul de decizie, dl Vasile Gajiu a spus 

că nimeni din noi nu a participat. Este Secția de Construcții, practic care a lucrat 

asupra proiectului dat. Dumnealui lasă să lămurească necesitatea.  

GAJIU Vasile, consilier raional: Distribuirea banilor nu hotărăște dl Tașcă, dar 

hotărăște consiliul. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Corect. 

COLȚA Vasile, consilier raional: Dl Tașcă pregătește documentația. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Avem Secția de Construcții, care 

cunoaște procesul. Vă rog dl Tașcă, eu am avut o întrebare. 

TAȘCĂ Adrian, Șef Secția Construcții, Gospodărie Comunală și Drumuri: 

Bună ziua stimați consilieri și audiență. Deci la întrebările care au fost acordate mie, 

pot să vă răspund. Dl Colța dacă îmi permiteți, vreau să vă răspund chiar și la 

întrebarea Dvs. Anual în urma la inventarierile pe care le facem ceea ce ține de 

fondul rutier, adică ne deplasăm pe fiecare drum în parte, verificăm starea 

drumurilor, fiecare porțiune și fiecare drum ce ține de gestiunea Consiliului raional, 

în luna noiembrie la sfârșit,  noi venim cu o propunere, adică mergem cu o notă 

informativă către Președintele raionului Hîncești. La fel începând cu luna noiembrie, 

luna decembrie parvin în cadrul consiliului raional și demersurile din cadrul 

primăriilor. Sigur că acolo se face o analiză, și dacă probleme acolo sunt cum le 

considerăm și noi și totodată vedem dacă corespunde bugetului care este planificat 

pe anul următor. Ce ține de întrebarea dlui Colța, cu privire la devizurile de cost la 

fiecare drum, vreau să vă atenționezi că devizele de cost pe care noi le facem pentru 



drumuri, noi aici practic ne axăm pe trei prețuri, prețul este de metru pătrat. Când 

noi vorbim de drum în două straturi de asfalt cu pietriș, vreau să vă prezint estimarea 

care a fost făcută în medie pentru anul care a trecut 2024 pentru două straturi de 

asfalt în pietriș este 729 lei m2, într-un singur strat , stratul de uzură adică stratul de 

sus este 396 lei m2. Acestea sunt prețurile estimative în baza cărora noi pregătim 

această anexă nr.1 la proiectul de decizie. Dacă vă uitați în detaliu în acest program, 

aici avem și selectivi câți metri urmează să fie reparat și eu nu consider că este 

necesar să facem pentru fiecare sumă care este în decurs de 2 săptămâni variază, să 

pregătim atâtea devizuri. Noi avem sumele de bază, în baza cărora noi lucrăm. Plus 

la aceasta noi nu suntem siguri care o să fie prețurile pentru anul 2025. Dar 

Programul care a fost propus către dl președinte, inițiat de dl președinte și repartizat 

către fiecare consilier din timp pentru a fi consultat. 

 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Eu am indicat să fie transmis către 

fiecare consilier în parte, ca să nu spuneți că eu ceva am decis. 

GAJIU Vasile, consilier raional: Eu nu am primit nimic. 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Special pentru dvs. pe două poște 

electronice au fost transmise. 

GAJIU Vasile, consilier raional: Care este situația cu Ivanovca, unde 3 metri are 

drumul, acolo merge transportul mare, îi școală și toși copiii merg pe drum. Voi asta 

a-ți luat în vedere, am mers cu Dvs. personal acolo la Ivanovca, a-ți dus cont de 

copiii care se duc la școală. În Program este? 

TAȘCĂ Adrian, Șef Secția Construcții, Gospodărie Comunală și Drumuri: Eu 

am înțeles întrebarea Dvs., vin și cu un răspuns, deja de 3 ani ce ține de drumul de  

legătură Ivanovca-Cățeleni-Heleșteni sunt acordate anual, ultimii trei ani au fost 

alocate surse financiare , unde noi am lărgit acostamentul, însăși drumul a fost făcut 

din pietriș, ținînd cont că avem un drum din beton, plite din beton prefabricate care 

ne dau mare bătaie de cap, plus la aceasta săptămâna aceasta noi am primit scrisoare, 

acest drum urma să fie un drum de legătură, de ocolire pentru drumul R1 care este 

la faza de proiectare și urmează să fie reabilitat. 

GAJIU Vasile, consilier raional: Este în faza de proiect și urmează a fi reabilitat. 

Dar eu iau două tiruri ale mele și să vedem cum merg copiii și aducem televiziunea 

să vedem, se poate de mers copiii pe drumul acela ori nu. 

OLIȘEVSCHI Sergiu, consilier raional: Dar nu este rutieră? 

GAJIU Vasile, consilier raional: Nu, nu este. Câți km are? 

TAȘCĂ Nicolaie, consilier raional: Eu propun să nu ne abatem de la proiect, că 

acolo deja au fost identficate, și dacă e la faza de proiect, el nu va rămâne la faza de 

proiect și întradevăr va fi un drum de ocolire. Dar banii trebuie executați. 



Gălăjie în sală... 

GAJIU Vasile, consilier raional: Pe noi ne interesează copiii. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Stimați consilieri, aveți întrebare sau 

propunere? 

IONIȚĂ Sergiu, consilier raional: Dl Tașcă, noi am discutat și în comisii, pe viitor 

nu trebuie să împărțim la atâtea sate, dar 4 sate așa ca oamenii, la anul de făcut alte 

3-4 sate, asta cred că va fi benefic pentru toți primarii și o să fie o lecție de învățătură 

pentru noi toți. Mai mult ca atât, noi astăzi avem proiectul de decizie care l-ați dat 

cu câteva zile în urmă de exemplu. Astăzi Dvs. după câte știu eu, veniți cu alt proiect 

de decizie cu modificări. În care comisie s-a discutat aceste modificări? În comisia 

buget și finanațe aceste modificări nu s-au făcut. În comisia agricolă aceste 

modificări nu s-au făcut. Eu am fost în comisia agricultură și eu știu ce a fost ieri. 

Au fost 8 consilieri, unde Orhian a plecat și au rămas 7 și a propus dl Tașcă, dar nu 

a fost propunerea unui membru din consiliu și nu a fost votat acest proiect cu 

modificări. Eu nuștiu cum Dvs. astăzi îl puteți pune pe ordinea de zi cu modificările 

date. În care comisie a fost, nu duceți lumea în eroare. Dl președinte al comisiei nu 

duceți lumea în eroare că a fost votat la comisie. 

Gălăjie în sală... 

GAJIU Vasile, consilier raional: Nu a dat nici un bănuț la nici o primărie. Cățeleni, 

Obileni. 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Obileni nu este drumul nostru. 

Sărăteni e al nostru. 

Gălăjie în sală... 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Stimați consilieri, fiecare din noi avem 

diferite propuneri. Putem fiecare din noi să venim cu propuneri. Dar trebuie să fie și 

un aviz în cadrul comisiei agricultură. Așa cum duci în eroare cu comisia buget și 

finanțe, noi nu toți am votat dar am dat aviz pozitiv. 

GAJIU Vasile, consilier raional: La ce ați dat aviz pozitiv? 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: La proiectul de decizie. 

GAJIU Vasile, consilier raional: Dl Levinschi unde sunt modificările? 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Fiecare comisie are dreptul de a face 

diferite modificări. 

Gălăjie în sală... 

CONOVALCIUC Artur, consilier raional: Fiecare comisie dau avizele lor. Dragi 

colegi, la Comisia Agricultură, Comerț și Ecologie  au parvenit propuneri nu de la 

dl Tașcă, dar de la întreținerea de vară, întreținerea drumurilor pe timp de iarnă, de 



la primăriile la care au fost date peste 1 mln. s-au tăiat 200-300 mii lei ca să dăm la 

Fîrlădeni 3 mln 300, la cererea agentului economic dlui Ungureanu. 

GAJIU Vasile, consilier raional: La comisia buget și finanțe s-a propus ... 

CONOVALCIUC Artur, consilier raional: Dl Gajiu, eu răspund de comisia de 

unde fac eu parte, nu pot să răspund de toate. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl,  este propunere sau ce? 

CONOVALCIUC Artur, consilier raional: Da. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Eu nu am fost la comisie, ei au fost. Eu 

am fost la buget și finanțe. 

TAȘCĂ Nicolae, consilier raional: Noi trebuie să mergem pe fiecare comisie și să 

o spunem în public. Terminați toată piața asta. 

COLȚA Vasile, consilier raional: La comisia agricolă, tu ai poziția ta. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl Colța, consilierii din comisia buget 

și finanțe sunt din  direcția  agricolă. 

MOROȘANU Nicoletta, consilier raional: Haideți, următoarea comisie spuneți. 

IONIȚĂ Sergiu, consilier raional: Dl președinte ai ședinței, vă rog nu insultați, 

sunt în comisia agricolă unii care au capacități cu mult nmai bune ca a Dvs. La temă, 

trecem la temă. În comisia buget și finanțe, colegii au propus ca să fie făcute careva 

modificări și eu o să le spun pe fiecare în parte. Ceea ce ține de Buțeni, 1 mln 300 

să fie scos, Semionovca 1 mln să fie scos, la Fundul-Galbenei să fie scos, de la 

Negrea 1 mln, de la Ciuciuleni 500 mii, de la Caracui 1 mln., de la Valea-Florii 1 

mln., Călmățui 500 mii. 

Gălăjie în sală... 

IONIȚĂ Sergiu, consilier raional: Asta e propunere. Dl Dubceac,  propunerea nu 

a fost făcută până la urmă, ascultați. Toate satele au nevoie ca să fie repartizați bani. 

La Fîrlădeni, Bozieni să fie alocate 3 mln care a cerut agentul economic, la Ivanovca 

1mln jumătate, la Obileni 1 mln și la Pervomaiscoe 500 mii. Asta este propunerea 

comisiei buget și finanțe care a fost susținută de majoritatea membrilor comisiei. Și 

stimați primari nu credeți că eu sunt acela care nu vreau să vă dau. Toată greșeala 

este a președintelui că a împărțit raionul în două tabere. 

Din sală: Hai a doua propunere... 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Stimați consilieri, a fost o propunere. 

Gălăjie în sală... 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Stimați consilieri... 



Gălăjie în sală... 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Stimați consilieri, a fost o propunere. 

Strigăte în sală... 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Stimați consilieri... 

GAJIU Vasile, consilier raional: De ce nu a-ți făcut comisie? 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului Hînceești: A fost transmisă informația 

la fiecare din Dvs. 

Gălăjie în sală... Replici în sală între consilieri raionali... 

BOBROV Valeriu, consilier raional: Este specialist. 

Replici în sală între primari și consilieri raionali... 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Stimați consilieri, a fost o propunere. 

Dați să o supunem votului. 

BARCARI Tatiana, consilier raional: Este și a doua propunere. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Fiecare pe rând o punem. Asta este 

obligatori ca președinte. Propunerea fost a dlui Ioniță... 

COLȚA Vasile, consilier raional: Stimați colegi, înainte de a pune la vot haideți 

să facem o puază și să împărțim ca să fie totul normal. Eu am o propunere, să nu 

tăiem nici de la Fundul-Galbenei, nici de la Caracui dar să dăm câte oleacă unde 

trebuie.  

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Noi ce puțin am făcut la primăriile lor, 

la Sărata-Mereșeni 2 mln. jumătate 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între primari și consilieri raionali... 

COLȚA Vasile, consilier raional: Stimați colegi, uitați care este problema, dacă să 

luăm prima variantă, ea nu s-a schimbat aproape  defel. Noi trebuie să identificăm 

sursele de bază, să dăm la Ivanovca, de aici să rupem câte olecuțică. Peste două luni 

o să facem, o să fie... 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între primari și consilieri raionali... 

COLȚA Vasile, consilier raional: Stimați colegi, voi vreți nu vreți, noi trebuie să 

găsim o soluție. Fundul Galbenei rămâne, Caracui rămâne, Semionovca rămâne, nu 

se schimbă nimic. Eu te rog Artur, tu la agricultură lămurește. Rupem oleacă, dacă 

să privim toți banii sunt dați la primarii de la PAS. Ciuciuleni îi de la PAS, Fundul-

Galbenei tot e din coaliție,  Boghiceni tot e din coaliție, Sărata-Mereșeni, Bozieni 



tot din coaliție, Caracui, coaliție... Șipoteni tot din coaliție, Bobeica tot coaliție, 

Sărăteni tot din coaliție, Secăreni, Negrea... Semionovca, Bujor nu. 

Gălăjie în sală... Replici în sală între primari și consilieri raionali... 

 

COLȚA Vasile, consilier raional: Dl președinte, Loghin eu vă rog frumos, dl 

Levinschi partidul PAS să liniștiți spiritele. Propunerea mea e bună. 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului Hîncești: Data trecută a fost tot așa, 

când ați împărțit în toamnă. Fondul rutier și  s-au împărțit câte 300 mii la fiecare și 

nimeni nu a făcut. Pînă la urmă s-a dezis Sărata-Galbenă și am dat totul la Șipoteni. 

O să avem economii și o să  dăm la fiecare câte un mln și închidem întrebările. 

COLȚA Vasile, consilier raional: Când o să faci economie, o să adăugați la acei 

care nu o să ajungă. Dar acum dă să împăcăm pe toți. De la Sărata-Mereșeni dăm 

500 mii, Grigore? Nu luăm deacolo? 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între primari și consilieri raionali... 

COLȚA Vasile, consilier raional: Eu propun să facem un mic repaus, adunați-vă 

voi de la partidele voastre și vedeți și faceți oleacă de bunătate. Grămădiți niște bani 

și dați la ... Dați voie lui Adrian. Hai. 

TAȘCĂ Adrian, Șef Secția Construcții, Gospodărie Comunală și Drumuri: 

Dacă îmi permetiți ca o notă informativă ce experiență am avut anul trecut. Din 

prima cursă de licitații care a fost aprobată prin decizia consiliului pentru 2024 în 

luna martie noi am avut economii din urma licitațiilor aproximativ la 4 mln. de lei. 

Noi înțelegem care este necesitatea și pentru Ivanovca și pentru Pervomaiscoe, dar 

este practic imposibil ca noi să alocăm bani câte 300 mii, adică bani puțini. Deaceea 

ca un îndemn, dați să vedem care o să fie prima rundă de licitație și după aceasta din 

economii să facem o inventariere și să stabilim deja prețuri clar mai bune și costuri. 

Acesta este doar ca o notă informativă. 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Eu propun altceva... Dați să vedem ca 

exemplu Ciucliuleni 1mln jum. O lăsăm la economii și dați să vedem o altă primărie, 

Bobeica, o lăsăm la economie.  

COLȚA Vasile, consilier raional: O să le dăm din economii. 

IONIȚĂ Sergiu, consilier raional: Fundul Galbenei se poate de scos, dar nu 

Bobeica. 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între primari și consilieri raionali... 



CONOVALCIUC Artur, consilier raional: Dle președinte, dați să punem la vot 

amendamentele, care ori trece acele ori trece. 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între primari și consilieri raionali... 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Eu propun ... scoatem 3 mln și le dăm la ... 

 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului Hîncești: Parcă ați spus că 2 mln și 

jumătate e doar Sărata-Mereșeni și 3 mln Fîrlădeni. 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Fîrlădeni trebuie de făcut drumul... 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Nu trebuie dl președinte să ne arătați... 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dar ce trebuie? 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: La Fărlădeni, agentul economic vine cu un 

aport de 800 de mii, Semionovca cu ce aport vine agentul economic care prinde pește 

și vinde? Eu propun să ne auzim și să terminăm cu toată privatizarea în raion. Lauți 

de unde vreți, Ciuciuleni... 

COLȚA Vasile, consilier raional: Lăsăm la  economii? 

GAJIU Vasile, consilier raional: Dl Ududovici, eu vă rog 1 mln jumătate la 

Ciuciuleni să lăsăm la economii... 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Dl președinte, drumul Stolniceni Lăpușna, 

dacă vorbim de drumul pe dea dreptul, degeaba dăm un mln jumătate. 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului Hîncești: Dar nu de cel drum merge 

vorba, din Lăpușna unde iese. 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Eu am propunerea următoare, dacă vrem din 

economii 5 mln ca să facem un drum. Stolniceni Lăpușna câte mln sunt vârâte acolo, 

hai să terminăm. Scoatem Ciuciuleni și mai vedem 1 mln jum. și scoatem toate 

întrebările. 

GAJIU Vasile, consilier raional: Restul facem din economii. 

COLȚA Vasile, consilier raional: Și din economii, dl președinte... 



LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului Hîncești: Voi nu mă întrebați pe mine. 

Votați. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Vasile Gheorghievici... 

COLȚA Vasile, consilier raional: Lăsăm Galbena, lăsăm ce mai trebuie 

Semionovca, Lăpușna, Ciuciuleni lăsăm ? 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Stimați consilieri, eu sunt președintele 

ședinței și eu sunt obligat să pun la vot propunerile. Până când eu am o singură 

propunere, da două propuneri, acestea sunt niște dezbateri. Dăm încolo, nu, dincolo 

dăm... 

Gălăjie în sală... Replici în sală între primari și consilieri raionali... 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Facem o întrerupere, vedem cum rezolvăm 

problema și ne ducem pe acasă. 

COLȚA Vasile, consilier raional: Facem un repaus 10 minute  și ... 

Din sală: trebuie să puie la vot. 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Dl președinte, haideți să facem așa, fiecare 

președinte de fracțiune să spuie soluțiile și închidem întrebarea. 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

Din sală: Au fost două propuneri, dați să votăm. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Stimați consilieri, noi am avut până 

acum două propuneri concrete. A fost prima propunere a dlui Ioniță. Propunerea 

respectivă o supun votului. Cine este pentru, a dlui Ioniță? 

MOROȘANU Nicoletta, consilier raional: Care propunere? 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: A dlui Ioniță. 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Stimați consilieri, supun votului... 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Dlor consilieri, dl primar de Lăpușna este 

foarte deștept, bravo lui. Noi când i-am propus să-i dăm un mln jum ca să facă 

reparație la primărie, a zis că suma e mică. Eu când am pus întrebarea de agenții 

economici, împreună cu primăria Hîncești am făcut drumul de la vale mai departe 



am făcut varinata albă. La noi ce numai Ududovici e agent economic, numai Gajiu, 

numai Ungureanu e agent economic? Ar fi bine să vie fiecare cu un aport.  

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Eu propun să facem un repaus de 10 minute 

și să împărțim banii. 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Stimați consilieri, încă odată mai 

accentuezi, până acuma au fost două propuneri, a fost propunerea dlui... 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Citiț-o și puneți la vot. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: El a citit-o și eu o pun la vot. Dumnealui 

a propus primul, al doilea a propus Conovalciuc.... 

GAJIU Vasile, consilier raional: Eu propun ca să fie scos de la Ciuciuleni 1 mln 

jumătate și lăsat la rezervă, la economii și mln cel ajumătate să-l dăm la Ivanovca 

pentru copii, unde e problema copiii. A doua propunere să scoatem mln cela jumătate 

de la Lăpușna, Stolniceni, Șipoteni și să dăm la Obileni, Pervomaiscoe 500 mii și să 

lăsăm la economii aceste două primării.  

 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Noi practic am avut acuma trei  

propuneri, prima propunere a dlui Ioniță, a doua a dlui Conovalciuc, a treia 

propunere să fie... 

IONIȚĂ Sergiu, consilier raional: Să nu fiu eu învinuit, nu este propunerea mea, 

dar a fost propunerea de la comisia buget și finanțe. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Președintele comisiei buget și finanțe a 

propus ceea ce s-a propus la comisie, Conovalciuc a propus ceea ce s-a propus la 

comisie și dl Gajiu a propus. Deci supun votului prima propunere 

COLȚA Vasile, consilier raional: Nu mai pune la vot nici o propunere. 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Dl președinte al ședinței...  

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 



BÎRSAN Liuba, consilier raional: Pot să fac o propunere? Ascultând atent toate 

dezbaterile cu privire la împărțirea banilor, eu vreau să vin cu o propunere concretă 

și pentru a evita conflictele care o să fie în procesul de repartizare a banilor, eu 

propun în felul următor pentru că suntem consilieri, dați să împărțim banii după 

fracțiune, fiecare fracțiune proporțional, le împărțim pe fracțiune proporțional. Mai 

departe cum o să fie nu are importanță, toți o să fie mulțumiți și o să ajungă la un 

numitor comun. 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Ședința se înregistrează, dați să mergem 

după procedură. 

BOBROV Valeriu, consilier raional: Puneți la vot, odată. 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci pun la vot prima propunere. 

COLȚA Vasile, consilier raional: Nu punem la vot. 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

COLȚA Vasile, consilier raional: Nu punem la vot. 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Stimați consilieri, haideți 10 minute să 

clarificăm problema și ne întoarcem înapoi și o punem la vot și mergem mai departe. 

Noi venim cu propunerea Ciuciuleni scoatem 1mln jumătate, și încă un sat, Adrian, 

care îl avem la reparație? 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Și Bobeica dacă trebuie, 1 mln jumate. 10 

minute dați să discutăm care și terminăm. 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

TAȘCĂ Nicolae, consilier raional: Stimați consilieri, dați după procedură. 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 



LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței:  Au fost mai multe propuneri,  

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

BOBROV Valeriu, consilier raional: În comisii s-a discutat, conform 

regulamentului. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Stimați consilieri, supun votului 

propunerea dlui Ioniță, cine este pentru? 

GAJIU Vasile, consilier raional: Nu punem nimic la vot... 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Cine este pentru? 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

GAJIU Vasile, consilier raional: Să susținem aceste trei primării și restul la 

economii. 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dlor consilieri, supun votului 

propunerea dlui Ioniță, cine este pentru? Dacă trebuie, dl Ioniță mai citește odată 

propunerea?  Cine este pentru? 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Cine este împotrivă? 

 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __0___, împotrivă ____4_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _0_ voturi , împotrivă ___4__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 



PPDA- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Noi am votat pentru prima propunere. 

Dna secretară, vă rog să anunțați? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Pentru nu a 

votat nimeni, împotrivă au votat 4. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Supun votului propunerea dlui 

Conovalciuc. Cine este pentru? 

 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl Conovalciuc, anunțați încă odată 

propunerea Dvs. ? 

CONOVALCIUC  Artur, consilier raional: Dl Țurcan, este procesul verbal de la 

comisie, dar eu pot să vă spun cuvintele Dvs. de la comisie, eu votez cu voi dar 

numai nu „trogăiți” Sărata-Mereșeni. Așa a fost. 

 

ȚURCAN Grigore, consilier raional: La comisie au fost trei propuneri. 

 

CONOVALCIUC  Artur, consilier raional: Și Dvs. ați votat cu noi. 

 

ȚURCAN Grigore, consilier raional: Am votat ca să dăm aviz pozitiv. 

 

CONOVALCIUC  Artur, consilier raional: Este procesul verbal.  

 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl Conovalciuc, anunțați încă odată 

propunerea Dvs. ? 

IONIȚĂ Sergiu, consilier raional: Dl președinte Loghin, eu am fost în comisie noi 

am dat aviz pozitiv la proiectul de decizie, dar nu la modificare. 

 



Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului Hîncești: Este procesul-verbal? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Este avizul 

comisiei dar în aviz nu este scris. 

 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dl Conovalciuc, lămurește încă odată, 

Dvs. personal ați avut o propunere. Corect? 

 

CONOVALCIUC  Artur, consilier raional: Da. 

 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Înseamnă că propunerea Dlui 

Conovalciuc, s-a votat cu 17 voturi. 

 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Decizia nr.25, propunerea Dlui 

Conovalciuc, s-a votat cu 17 voturi. 

 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Haideți, treceți la următoarea întrebare. 

 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Anunța-ți pauză. 

 

COLȚA Vasile, consilier raional: Mergi mai departe, mergi mai departe. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Întreb numărătorii, dna Barcari câte 

voturi s-a votat pentru propunerea dlui Conovalciuc? 

 



BARCARI Tatiana, consilier raional: Pentru propunerea dlui  Conovalciuc,  au 

fost 17 pentru. 

 

Gălăjie în sală... Replici în sală între consilieri raionali... 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __17___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _15_ voturi , împotrivă _____voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _2_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

Notă: 14 consilieri nu s-au expus prin vot. Consilierul Olișevschi Sergiu a ieșit din 

sală. 

 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: Dl președinte. spuneți vă rog frumos ce am 

votat noi acum? Noi am votat proiectul sau propunerea? 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Propunerea. Supun votului decizia în 

întregime. 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __18___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _15_ voturi , împotrivă _____voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _1_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 



PPDA- Pro _2_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

Notă: 13 consilieri nu s-au expus prin vot. Consilierul Olișevschi Sergiu a ieșit din 

sală. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Cu câte voturi s-a votat? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 17 și a votat și 

dna Sîrbu. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Proiectul de decizie 25 s-a votat cu 18 

voturi. 

 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

 

S-A EXAMINAT: 07/26 Cu privire la defrișarea arborilor 

        Raportor:  Adrian TAȘCĂ, Șef Secția Gospodărie Comunală și Drumuri 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Proiectul cu nr.26. Cu privire la 

defrișarea arborilor. Raportor. Adrian Tașcă. La raportor, întrebări pe chestiunea 26? 

Întrebări? 

 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dacă nu sunt întrebări, avizele 

comisiilor ? Patru comisii avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci supun votului, proiectul de decizie 

26, cine este pentru? 

 

BARCARI Tatiana, consilier raional: 20 pentru. 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __20___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 



PDCM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _3_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

Notă:12 consilieri nu s-au expus prin vot. 

 

S-A EXAMINAT: 07/27 Cu privire la defrișarea arborilor 

        Raportor:  Adrian TAȘCĂ, Șef Secția Gospodărie Comunală și 

Drumuri 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Proiectul cu nr.27. Cu privire la 

defrișarea arborilor. Raportor. Adrian Tașcă.  

 

LAMBOS Elena, consilier raional: Avizele? 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: avizele comisiilor ?  

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dacă nu sunt întrebări, deci supun 

votului, cine este pentru? 

 

BARCARI Tatiana, consilier raional: 19 pentru. 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __19___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _3_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 



PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: 19, da. 

Notă:13 consilieri nu s-au expus prin vot. 

 

S-A EXAMINAT: 07/28 Cu privire la Hotărârea Judecătoriei Hîncești, sediul 

Ialoveni din 22 iunie 2023 

    Raportor: Sergiu PASCAL, specialist principal (jurist), Aparatul 

Președintelui  

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Proiectul cu nr.28. Cu privire la 

Hotărârea Judecătoriei Hîncești, sediul Ialoveni din 22 iunie 2023. Raportor Sergiu 

Pascal. Întrebări? 

 

OLIȘEVSCHI Sergiu, consilier raional: Avizele comisiilor? 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Avizele, vă rog ? 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Trei comisii 

avize pozitive, la comisia buget și finanțe din cauza de paritate de voturi, 4 la 4,  

avizul este  negativ. 

Gălăjie în sală... 

Replici în sală între consilieri raionali... 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dați voie să vorbească. 

 

PASCAL Sergiu, specialist principal (jurist), Aparatul Președintelui: Dlor 

consilieri,  

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Sergiu, spune suma. 

 

PASCAL Sergiu, specialist principal (jurist), Aparatul Președintelui: Dlor 

consilieri, dați voie să vorbesc pe urmă să nu aveți reproșuri față de jurist. 

 

COLȚA Vasile, consiliee raional: Decizia judecătorească a fost primită în 23, 

hotărârea a fost atacată  

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Și Dumneata ai votat.  

 

COLȚA Vasile, consiliee raional: Da am votat. Dna Olesea a primit câștig de cauză 

până la primirea legii. Și citind răspunsul dlui Levinschi față de dna Brînză ... Ea va 



ataca decizia și executorul va pune sechestru pe consiliul raional și ridică toată suma 

care îi va trebui.  

PASCAL Sergiu, specialist principal (jurist), Aparatul Președintelui: Dlor 

consilieri, în primul rând Vasile Gheorghievici nu are dreptate. În comisie s-a adus 

la cunoștință că în conformitate cu modificările articolului 90 al Codului Muncii a 

fost stabilită valoarea maximă a restituirii prejudiciului 12 salarii medii pentru 

persoanele care au avut conflict cu angajatorul. Dl Anatolie a ridicat o întrebare care 

e foarte importantă pentru Dvs. răspunderea consilierilor este colectivă, solidară. În 

cazul dat răspunde consiliul vechi pentru eliberarea care nu este în conformitate cu 

legea. Ce se referă la execuatrea Hotărârii judecătorești: în conformitate cu 

prevederile Codului administrativ, art.249 executarea hotărârii judecătorești intră în 

competența Curții de Apel. Noi la moment avem înaintarea către Consiliu, 

Notificarea Curții de Apel, care a parvenit la consiliu pe data de 21 noiembrie, fapt 

care noi am inițiat proiectul în cauză. Ce se referă la Vasile Gheorghevici că trebuia 

să o chemăm pe dna Brînză în consiliu, să-i spunem despre asta. Este procedură care 

este stabilită de cadrul legal nu de noi. 

 

IONIȚĂ Sergiu, consilier raional: Eu în comisie v-am întrebat clar, dna Brînză a 

fost informată de proiectul de decizie de astăzi? Dvs. ați răspuns că a fost informată. 

 

PASCAL Sergiu, specialist principal (jurist), Aparatul Președintelui: Da. 

 

IONIȚĂ Sergiu, consilier raional: Eu am discutat cu dumneai și nu a fost 

informată. 

PASCAL Sergiu, specialist principal (jurist), Aparatul Președintelui: Dlor 

consilieri este scrisoarea cu număr de ieșire, cu scrisoare recomandată. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Întrebări mai sunt? 

 

PASCAL Sergiu, specialist principal (jurist), Aparatul Președintelui: Noi am 

informat-o pe adresa care ea a pus-o, prin scrisoare recomandată. 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Întrebări mai sunt? Propuneri? Deci 

supun votului, cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __17___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____7_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _15_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut _1__ voturi 



PSDE- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut _02__ voturi 

PDCM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __02_ voturi 

PPDA- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _1_ voturi 

Notă: 4 consilieri nu s-au expus prin vot. 

Sunt ieșiți din sală consilierul Gajiu Vasile, Iurie Cociu, Olișevschi Sergiu, Orhian 

Nicolae 

 

COLȚA Vasile, consilier raional: Notați pe familii. 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Pentru a nota 

pe familii, trebuie să solicitați votul nominal. 

_______________________________________________________________ 

S-A EXAMINAT: 07/29 Cu privire la aprobarea Planului de activitate a 

Consiliului Raional Hînceşti pentru anul 2025 

    Raportor: Elena MORARU TOMA, Secretarul CR 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Proiectul cu nr.29. Cu privire la 

aprobarea Planului de activitate a Consiliului Raional Hînceşti pentru anul 2025. 

Raportor, dna Elena. 

 

UDUDOVICI  Ivan, consilier raional: Avizele comisiilor? 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Avizele comisiilor ? 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Întrebări? Propuneri? Se propune să 

votăm. Cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __21___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 



PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _2_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut ___ voturi 

PDCM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

Notă: 10  consilieri nu s-au expus prin vot. 

consilierii raionali: Gajiu Vasile  a ieșit din sală 

S-A EXAMINAT: 07/30 Cu privire la inițierea procedurii de formare prin 

combinare din sectorul de teren identificat cu numărul cadastral 5301110.001  

 

    Raportor:RACHIU Victor, Șef Serviciul Relații funciare și Cadastru 

 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Proiectul suplimentar cu nr.31. Cu 

privire la inițierea procedurii de formare prin combinare din sectorul de teren 

identificat cu numărul cadastral 5301110.001. Raportor Dl Rachiu. 

 

UDUDOVICI Ivan, consilier raional: La vot.  

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Dacă nu sunt întrebări, avizele 

comisiilor ? 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Patru comisii 

avize pozitive. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Deci supun votului, cine este pentru? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____2_____. 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _16_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut _0__ voturi 

PSDE- Pro _3_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut _1__ voturi 

PDCM- Pro _2_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __1_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 



PPDA- Pro _1_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu:  Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi, s-au  

abținut _0_ voturi 

Notă: 4 consilieri nu s-au expus prin vot, consilierii raionali: Cociu Iurie, Olișevschi 

Sergiu, Bobrov Valeriu, Orhian Nicolae au ieșit din sală 

 

Notă: s-a  abținut consilierul Moraru Anatolie  prin prizma art.21, alin.(1), lit.a) din 

Legea nr.436/2006 

 

S-A EXAMINAT: 07/31 Cu privire la desemnarea unui consilier care va semna 

deciziile Consiliului în cazul în care Preşedintele ședinței va fi în imposibilitate 

de a le semna 

                           Raportor: președintele ședinței  

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Cu privire la desemnarea unui consilier 

care va semna deciziile Consiliului în cazul în care Preşedintele ședinței va fi în 

imposibilitate de a le semna. Propuneri? 

 

BOBROV Valeriu, Președintele ședinței: Tașcă Nicolae. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței: Propunerea pentru Tașcă Nicolae.  

COLȚA Vasile, consilier raional: Țurcan Grigore. 

LOGHIN Anatolie, Președintele ședinței:  Cine este pentru propunerea Tașcă 

Nicolae, vă rog să votați? 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro _22_, împotrivă ___0__, s-au  abținut _1_ 

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _15_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut _1__ voturi 

PSDE- Pro _2_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut _0__ voturi 

PDCM- Pro _2_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _3_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- absent 

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 




